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LUCRĂRILE CELEI DE-A Xl-A SESIUNI 
A CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN

Vineri, 14 ianuarie a.c., a avut 
loc cea de-a Xl-a sesiune a Con
siliului popular judeţean Sibiu. La 
lucrările sesiunii au participat de
putaţii judeţeni deputaţi din jude
ţul Sibiu In Marea Adunare Na
ţională, reprezentanţi ai unor insti
tuţii centrale, cadre de conducere 
ale organelor locale de partid şi 
de stat, primarii comunelor, repre
zentanţi ai organizaţiilor de masă 
şi obşteşti.

Au fost prezenţi, de asemenea, 
Constantin Şandru, vicepreşedinte 
al Comitetului de Stat al Planifi
cării, loan Gávozdea, vicepreşedin
te al Comitetului de Stat pentru 
Economia şi Administraţia Locală, 
Nela lonescu, director general in 
Ministerul Finanţelor.

Sesiunea a adoptat următoarea 
ordine de zi:

1. Proiect de hotărîre cu privire 
la adoptarea planului economiei lo
cale pe anul 1972 al judeţului Sibiu;

2. Proiect de hotărîre • cu privire 
la adoptarea bugetului local pe 
anul 1972 al judeţului Sibiu;

3. Proiect de hotărîre privind răs
punsul la chemarea la întrecere 
lansată de Consiliul popular al ju
deţului Hunedoara;

4. Proiect de hotărîre privind 
trecerea Sa subordinea Comitetului 
executiv al Consiliului popular al 
municipiului Mediaş a Întreprin
derii de industrie locală din Mediaş;

5. Propuneri ale Comitetului exe
cutiv al Consiliului popular jude
ţean privind probleme în care se 
solicită sprijin din partea comi
siilor permanente pe semestrul I 
1972;,

6. Alegerea de judecători pentru 
judecătorii şi tnounai:

7. Informare asupra modului cum ' 
s-au dus la îndeplinire hotărîrile 
luate In sesiunea anterioară.

In continuarea lucrărilor sesiu
nii, tovarăşul loan Ungur, prini- 
vicepreşedinte al Consiliului popu
lar judeţean, a prezentat expune
rea la proiectul de, hetărîre cu pri
vire la adoptarea ■ planului econo
miei locale pe anul 1972 al jude
ţului Sibiu. La punctul doi al or
dinii de zi, deputatul loan Ho- 
mescu, directorul Administraţiei 
financiare a judeţului Sibiu, a pre
zentat expunerea la proiectul de 
hotărîre cu privire la adoptarea 
bugetului local pe anul 1972.

In încheierea primei părţi a lu
crărilor sesiunii, deputatul Gheor- 
ghe Falóba, preşedintele comisiei 
permanente bggei-fjnanţe, a pre
zentat raportul comun al comisiilor 
permanente.

Pe marginea, documentelor pre
zentate au luât ‘ cUvîntul,' fâclnd 
valoroase propuneri pentru îmbu
nătăţirea activităţii de viitor a Con
siliului popular judeţean, depu
taţii Nicolae Găitan, prim-secretar 
al Comitetului judeţean Sibiu al 
U.T.C., Constantin Buzdugliină, 
prim-vicepreşedinte al Comitetului 
executiv al Consiliului popular mu
nicipal Sibiu, Petre Munteanu, di
rectorul Liceului agricol din Si
biu,' Dumitru Popa, directorul în
treprinderii de gospodărie orăşe
nească din municipiul Mediaş, 
Costică Porime, prim-secretar al 
Comitetului municipal Mediaş al 
P.C.R., Virgil Perianu, directorul 
Direcţiei tehnice a Consiliului 
popular judeţean,* Maria Fanache, 
preşedinta Comitetului judeţean 
pentru cultură şi educaţie socia
listă, Constantin Boieriu, directo
rul Direcţiei comerciale a Consi
liului popular judeţean, Dumitru 
Suciu, inspector şef la Inspectora
tul sanitar judeţean, Traian Petru, 
vicepreşedinte al Consiliului popu
lar judeţean, Ewalt Zweier, redac
tor şef al ziarului „Die Woche“, 
Costică Presecan, primarul comu
nei Loamneş, iar dintre invitaţi 
Achim Falóba, secretar al Comi
tetului orăşenesc de partid Ocna 
Sibiului.

Luînd cuvintul, tovarăşa Nela 
lonescu, director general in Mini
sterul Finanţelor, a iacul preţioase 
recomandări privind execuţia bu
getară pe 1972, indicind căi pentru 
folosirea cit mai eficientă a fon
durilor alocate de stat pentru dez
voltarea ind-ustriei, agriculturii, a 
celorlalte domenii ale activităţii 
sociale.

Aprecieri pozitive privind acti
vitatea desfăşurată pe plan local 
in anul 1971 a făcut, in cuvintul 
său, tovarăşul loan Găvozdea, vice
preşedinte al Comitetului de Stat 
pentru Economie şi Administra
ţie locală. Vorbitorul s-a oprit 
însă şi asupra unor minusuri 
care s-au manifestat în activi
tatea de investiţii, construcţii, 
gospodărie comunală a oraşe
lor şi municipiilor din judeţul Si
biu. Referindu-se sintetic la de
butul salutar făcut in toate do
meniile de activitate de oamenii 
muncii din judeţul nostru in pri
mul an al actualului cincinal, to
varăşul Găvozdea a făcut nume
roase propuneri de îmbunătăţire 
în continuare a activităţii de in
dustrie locală, învăţâmiot, cultură, 
sănătate, gospodărie comunală şi

(Continuare în pap. * U-a)

RĂSPUNS chemării h  întrecere lansată de

Consiliul popular al judeţului Sibiu, 
întrunit în cea de-a Xl-a sesiune or
dinară pentru a. dezbate şi adopta 
planul economic şi bugetul local pe 
anul 1972, anatizînd activitatea des
făşurată în anul treout, constată că 
au fost obţinute realizări însemnate 
în toate domeniile vieţii economice 
şi social-culturale ale judeţului.

Entuziasmul cu care oamenii mun
cii din judeţ — români, germani, ma- . 
ghiari şi alte naţionalităţi — alături , 
de întregul popor, au răspuns in a- 

' nul' 1971 chemării lansate de Consi
liul popular al judeţului Neamţ, s-a"' 
materializat în rezultate însemnate' 
privind realizarea şi depăşirea prin
cipalilor indicatori ai planului de 
stat, a sarcinilor din domeniul edili—

. tar-gospodăresc şi social-cultural.
Astfel, planul de prestări servicii 

în gospodăria comunală a fost depăşit 
cu 3.4<7o — respectiv 10,9 milioane lei, 
pianul producţiei .de construcţii mon
taj a fost depăşit cu 2,8«/* respectiv 
0,4 milioane lei.

Planul de investiţii din fondurile 
centralizate ale statului a fost realizat 
in proporţie de 115,3%, realizindu-se 
IG12 apartamente faţă de 1200 plani
ficate; s-cu construit şi dat in func
ţiune 32 săli de clasă, o, creşă cu 120 
Jocuri. ' ’’

In sectorul comercial toate întreprin
derile şi-au realizat sarcinile de plan, 
vînzindu-se mărfuri cu 195 milioane 
lei mai mult decit în anul 1970.

Prin muncă patriotică s-au realizat 
lucrări in valoare de peste 120 mili
oane iei, faţă de angajamentul de 
70 000 000 lei; în întrecerea care 
s-a desfăşurat, oraşul Ocna Sibiului 
p Obţinut, locul II pe ţară la cate
goria oraşelor sub 10 000 locuitori, iar 
comunele Orlat, Bîrghiş şi Roşia au 
fost clasate pe locurile I, II şi, res
pectiv, III în întrecerea ce s-a desfă
şurat între comunele din judeţ.

Consiliul popular, analizind multila
teral activitatea desfăşurată in lumi
na documentelor celui de al X-lea 
Congres al Partidului Comunist Ro
mân, a Plenarei Comitetului Central 
al partidului din 3—5 noiembrie 1971,

‘ a indicaţiilor cuprinse în cuvîniarea 
tovarăşului Ceauşescu la prima con
ferinţă pe ţară a secretarilor comite
telor de partid şi a primarilor din 
comune, precum şi a Legii privind 
planul cincinal de dezvoltare econo- 
mioo-socială a Republicii Socialiste 
România pe perioada 1971—1975, a 
6C0s in evidenţă noi posibilităţi de 
creştere a potenţialului economic, de 
reducere a preţului de cost şi de spo
rire a acumulărilor, precum şi pentru 
realizarea de noi obiective edilitar- 
gospodăreşti şi construcţii de interes 
local.

Exprimind dorinţa unanimă a cetă
ţenilor judeţului — muncitori, ţărani, 
intelectuali —, Consiliul popular al 
judeţului Sibiu răspunde chemării la 
întrecerea socialistă pentru îndeplini
rea în termen şi depăşirea sarcinilor 
prevăzute pentru anul 1972, ,in prin
cipal, la următoarele obiective:

1. ÎN INDUSTRIA LOCALA, 
prin folosirea integrală a capacităţilor 
de producţie şl a utilajelor, prin im- 

, bunătăţirea continuă a proceselor de 
fabricaţie, a organizării muncii, di
versificării producţiei, descoperirii si 
valorificării de noi resurse interne, 
reducerea ’ consumurilor specifice şi a 
costurilor de producţie, se vor realiza:

— depăşirea planului de producţie 
globală cu 1,5 milioane lei şi a pro
ducţiei marfă vîndută şi încasată cu" 
1,5 milioane lei;

— creşterea producţiei de bunuri de 
consum în vederea majorării livrări
lor de mărfuri la fondul pieţii. In 
acest sens, se va livra comerţului so
cialist un volum suplimentar de măr
furi in valoare de 600 mii lei;

— asimilarea a 15 produse noi, peste

cele prevăzute în plan;
— depăşirea sarcinilor stabilite la 

următoarele sortimente cu:
— 700 mc prefabricate din beton;
— 10 000 m c produse de carieră şi 

balastieră;
— 600 mii lei mobilă;
— 1 000 tone construcţii metalice;
— îmbunătăţirea gradului de înzes

trare a unităţilor industriei locale cu 
utilaje prin autoutilare, modernizarea 
lor. In acest sens, în anul 1972 se 
vor produce peste plan ritilaje în 
valoare de 323 mii lei.

2. IN SECTORUL DE GOSPO
DĂRIE COMUNALA şj l o c a t i -
VA, prin dezvoltarea reţelei de uni
tăţi şi a prestărilor de servicii către 
populaţie, printr-o mai raţională folo
sire a mijloacelor materiale şi bă
neşti, prin mai buna organizare a 
producţiei şi a muncii se vor realiza:

— depăşirea planului de prestaţii cu 
LG«'*, reprezentind un volum de 5.5 
milioane lei;

din care:
— depăşirea planului de prestări 

pentru populaţie cu 7,7%, reprezen- 
tînd un volum de 1 milion lei:

— extinderea reţelelor de alimenta
re cu apă, peste plan, cu 2,17 km;
, —■ extindere:? re.telolnr, de ''nn'di’a» 
re. peste plan, cu 4.4 km:

— înfiinţarea de activităţi de pres
tări de gospodărie comunală şi loca- 
tivă în 5 localităţi rurale;

— modernizarea, peste plan, a 4 000 
m p străzi şi trotuare in localităţile 
urbane;

— extinderea traseelor de transport 
în comun eu 2.5 km, faţă de lungimea 
existentă la 31 decembrie 1971;

— racordarea la reţeaua de ali
mentare cu apă a unui număr de 
300 locuinţe existente;

— racordarea la reţeaua de cana
lizare a unui număr de 250 locuinţe 
existente.

3. ÎN SECTORUL DE PROIEC- 
TARE-SISTEMATIZARE:

— folosirea de proiecte tip şi refo- 
losibiie la locuinţele din fondul de 
stat şi proprietate particulară la 90V, 
din totalul apartamentelor ce se vor, 
da in folosinţă in anul 1973;

— folosirea de proiecte tip şi refo- 
losibiîe la clădiri social-culturale la 
80% din totalul obiectivelor care se 
vor da în folosinţă în anul 1973;

— elaborarea proiectelor de execu
ţie pentru anul 1973 la 17 obiective, 
cu trei luni înainte de termenul fixat, 
de 30 iunie 1972, şi la 7 Obiective, 
cu 1 lună înainte;

— folosirea soluţiilor industrializate 
la 60% din numărul de apartamente 
prevăzute a se da în folosinţă în anul 
1973, din fondurile statului şi proprie
tate personală;

— folosirea soluţiilor industrializate 
la 50% din numărul de obiective so
cial-culturale prevăzute a fi date in 
folosinţă in anul 1973;

— definitivarea şi aprobarea schi
ţelor de sistematizare pentru 5 oraşe 
şi 10 comune.

4. ÍN SECTORUL DE INVES
TIŢII, prin pregătirea din timp a 
documentaţiilor şi amplasamentelor, 
asigurarea utilajelor tehnologice şi 
urmărirea execuţiei, se va asigura:

— realizarea in trimestrul J 1972 a 
25% şi în semestrul I 1972 a 50% din 
planul anual de investiţii;

— darea în folosinţă in trimestrul I 
1972 a 22% şi în semestrul I 1972 a 
55% din numărul total de apartamen
te din fondurile statului, planificat 
în anul 1972;

— darea in folosinţă în trimestrul X 
1972 a 16% şi in semestrul I 1972 a 
407» din numărul total de apartamen
te proprietate personală planificat in 
anul 1972:

— punerea în funcţiune în trimes
trul I 1972, a 13% şi în semestrul I

1972 a 31% din valoarea fondurilor, 
'fixe planificate în anul 1972;

— darea în folosinţă, înainte de ter
menul planificat, a 6 obiective şi ca
pacităţi ;

— asigurarea proiectelor de execu
ţie aprobate pentru toate lucrările 
din pianul pe anul 1973, pînă la data 
de 25.VI.1972 şi a amplasamentelor 
libere, pînă la data de 30.XI.1972.

5 .  IN SECTORUL PRODUCŢIEI 
DE CONSTRUCŢII MONTAJ, 
printr-o mai bună organizare a pro
ducţiei şi a muncii pe şantiere, creş
terea gradului de folosire a utilaje
lor, introducerea de noi procedee şi 
soluţii tehnologice, se va asigura:

r— realizarea în trimestrul I 1972 a 
25% şi in semestrul I 1972 a 50% din 
planul anual pe 1972 la producţia de 
construcţii montaj;

— extinderea acordului global la 
75% din totalul orelor prestate în 
acord;

— reducerea cheltuielilor la 1 000. 
lei producţie de eonstrueţii-montaj. 
cu 2 lei faţă de sarcina planificată 
pe anul 1972;

— obţinerea de calificative foarte 
bune la cel puţin 50% din totalul 
obiectivelor executate şi recepţionate; 
j .  -?  wyiiareaJ&vwlţaui de WWP1?»
disponibil în proporţie de 96,5%.

—' executarea în regie a unui vo
lum de eonstrueţii-montaj cu 25«:, 
mai mult faţă de prevederile de plan 
pe anul 1972.

ti. ÎN SECTORUL DE DRU
MURI ŞI PODURI, prin folosirea la 
maximum a capacităţilor utilajelor, a 
staţiilor de preparat mixturi asfaltice, 
printr-o aprovizionare ritmică cu ma
teriale. precum şi prin diminuarea 
cheltuielilor cu transportul acestora 
se vor reduce cheltuielile cu 10 000 
lei la km;

— se vor executa peste plan 3 km 
de imbrăcăminţi asfaltice uşoare.

7 .  PRINTR-O !VIAl JUDICIOA
SA FOLOSIRE A MATERIILOR 
PRIME ŞI A  MATERIALELOR, 
■prin reducerea consumurilor specifice 
se vor economisi pe ansamblul eco
nomiei locale:

— 70 tone metal;
— 90 mc material lemnos;
— 85 tone ciment.
8. DEPĂŞIREA VENITURILOR 

PROPRII LA BUGETUL JUDE
ŢULUI CU 2 650 MII LEI.

Se vor obţine beneficii peste plan 
Sn valoare de 900 mii lei, din care:

-- 400 mii lei la gospodăria comu
nală ; •

— 500 mii lei in sectorul circulaţiei 
mărfurilor.

9. ÎN VEDEREA ÎMBUNĂTĂ
ŢIRII APROVIZIONĂRII POPU
LAŢIEI, reţeaua comercială de stat 
se. va dezvolta cu încă 19 uni
tăţi, ce însumează 2 560 m p supra
faţă comercială, iar planul de desfa
cere a ' mărfurilor va fi depăşit cu 
10 milioane lei.

10. PRIN CONTRIBUŢIA ÎN 
BANI ŞI ÎN MUNCA A LOCUI
TORILOR se vor realiza:

— 12 săli de clasă, 2 cămine cul
turale, 1 dispensar uman;

— întreţinerea şi repararea a 650 
km de drumuri, în care scop se vor 
efectua 100 mii ziie-om cu braţele si 
12‘mii zile cu mijloace de transport 
cu; tracţiune animală şi mecanică;

— impietruirea a 15 km drumuri 
de' pămint.

11. PENTRU CONTINUA ÎN
FRUMUSEŢARE ŞI BUNA GOS
PODĂRIRE a localităţilor se vor 
executa, prin muncă patriotică, lu
crări edilitar-gospodâreşti în valoa
re , de 80 milioane lei, printre care 
230 000 m p trotuare, 60 ha amenajări 
si întreţineri de spaţii şi zone verzi, 
amenajarea a 140 baze sportive, so

larii, terenuri de joacă pentru copii, 
plantarea a 44 mii arbori şi arbuşti, 
a 23 km de gard viu, 9 km îndiguiri 
şi taluzări şi consolidări de maluri etc.

12. ÎN DOMENIILE ÎNVAŢA- 
MÎNTULUI, CULTURII, EDUCA
T E I SOCIALISTE ŞI SĂNĂTĂŢII
se vor urmări şi realiza:

— aplicarea în viaţă a măsurilor 
stabilite de partid, pentru continua 
dezvoltare a reţelei de învăţămînt, 
pentru perfecţionarea tehnicii de lu
cru şi creşterea pregătirii politico- 
profesionale a viitoarelor cadre la 
nivelul exigenţelor actuale şi de per
spectivă ale economiei naţionale;

— crearea de ateliere şcoală la 
toate liceele şi la o parte din şcolile 
generale, precum şi un atelier inter- 
şcolar în Mediaş;

— îmbunătăţirea înzestrării tuturor 
laboratoarelor Ia licee, şcolile gene
rale de 10 ani si şcolile profesionale;

— pentru şcolile din mediul rural 
se vor destina loturi agricole,' care 
vor fi lucrate de elevi;

— la Sibiu şi la Mediaş se vor în
fiinţa cîte un magazin prin care se 
vor desface produsele realizate prin 
activitatea tehnico-productivă a ele
vilor:

— - >«*• \ m- tatii viţa două eabi/iiA« Lm 
nice în municipiile Mediaş şi Sibiu;

— în scopul satisfacerii cerinţelor 
spirituale mereu crescînde ale oame
nilor muncii şi pentru o mai bună 
valorificare a potenţialului cultural- 
artistic al judeţului,. în cursul aces-

' tui an se vor desfăşura următoarele 
acţiuni: realizarea unei caravane 
ştiinţifice dotată cu toată aparatura 
necesară; extinderea reţelei universi
tăţilor populare prin înfiinţarea de 
universităţi populare săteşti la Avrig 
şi Şeica Mare, acordîndu-se o deo
sebită atenţie diversificării tematicii 
acestora şi cuprinderii unui număr 
sporit de cursanţi; a II-a ediţie a 
festivalului „Poezia pastorală“, a III-a 
ediţie a festivalului „Cireşar“, a IV-a 
ediţie a Concursului judeţean al 
fanfarelor, a doua ediţie a Festi
valului „Primăverii" (Decada culturii 
pentru tineret), a V-a ediţie a Festi
valului „Cibinium"; în vederea sti
mulării şi permanentizării activităţii 
artistice de amatori se vor organiza 
„Zilele artei amatoare“, ştafeta cultu- 
ral-artistică „Comuna mea, mîndria 
mea“, manifestări folclorice pe zone 
prin antrenarea celor peste 500 de 
formaţii artistice de amatori, reor
ganizarea activităţii muzeistice din 
judeţ, in scopul valorificării eît mai 
depline şi eficiente a colecţiilor; 
inaugurarea expoziţiei permanente de 
istoria farmaciei din Sibiu; comple
tarea muzeului tehnicii populare cu 
12 unităţi noi; se va organiza în co
muna Cristian o colecţie de artă 
populară românească care, împreună 
cu casa muzeu-săsească existentă, să 
constituie o unitate muzeală repre
zentativă pentru specificul naţional 
al comunei;

—■ îmbunătăţirea asistenţei medica
le,. prin folosirea m ai, eficientă a ba
zei materiale existente, a cadrelor 
medico-sanitare şi utilizarea judicioa
să a fondului de medicamente;

— scăderea morbidităţii cu incapa
citate temporară de muncă;

■T- întărirea activităţii de igienă -şT' 
sanitaro-antiepidemice, pentru conso
lidarea rezultatelor obţinute în ca
drul programelor de sănătate şi lichi
darea unor boli infecţioase.

Consiliul popular, toţi oamenii 
muncii din judeţul Sibiu, vor depune 
eforturi sporite pentru realizarea si 
depăşirea angajamentelor asumate, 
contribuind astfel la înfăptuirea mă
reţului program, elaborat de Congre
sul al X-lea al Partidului Comunist 
Komán, de ridicare a României so
cialiste pc culmile tot mai înalte ale 
progresului şi civilizaţiei.

În imagine: ing. Elvira Cotoară de Ia Laboratorul de control *1 se
minţelor Sibiu, determinînd facultatea germinativă a seminţelor ce 

vor fi însămînţate în primăvara acestui an
Fnfn* FUFIl NUSS

Pe urmele unei
initiative valoroase

2»

Cel de-ai ■ doilea an al actualului 
cincinal a demarat în condiţii bunel 
In toate unităţile economice dom
neşte hotârîrea de a produce cât 
mai multe bunuri materiale de cali
tate. Pe această linie, şi la uzina 
„Emailul roşu" au fost înregistrate, 
încă din primele zile, rezultate de 
prestigiu, concretizate în mii do va
se' produse peste sarcina planificată. 
Deşi nu ne-am propus să vorbim 
despre modul cum a fost organizată 
producţia, despre măsurile tehnice 
şi organizatorice luate pentru ca 
planul de producţie să fie realizat 
ritmic, trebuie totuşi amintită preo
cuparea pentru încheierea ia timp a 
contractelor, pentru pregătirea fa
bricaţiei, nominalizarea producţiei 
şi asigurarea cu materii prime şi 
materiale.
" Di: i intiimtidinea Vie" pKobitxu* vu 
st.au în faţa colectivului de muncă 
ne-am propus să vorbim în mate
rialul de faţă despre aportul spe
cialiştilor la îmbunătăţirea procesu
lui de fabricaţie. In acest sens ne-am 
adresat inginerului Arnold Barth, şe
ful serviciului producţie.

__ Cu o lună şi jumătate in
urmă, ziarul nostru a publicat un 
material privind iniţiativa între
prinsă la uzina dv. privind an
grenarea tuturor cadrelor cu pre
gătire superioară Ia rezolvarea 
problemelor tehnice din uzină, la 
îmbunătăţirea procesului de pro
ducţie. Care a iost punctai de 
plecare pentru iniţierea unei a- 
semenea acţiuni ?

— In condiţiile avîntului ştiinţei 
şi tehnicii contemporane, oriclt de 
dotată ar fi o întreprindere şi oricit 
dé perfecţionat, ar fi pi-ocesu! teh
nologic sau de largă gama sortimen
telor fabricate, pot fi aduse îmbu
nătăţiri continue. Afirm acest lucru 
întrucît exigentele beneficiarilor 
cresc şi pentru a ie putea satisface 
cerinţele, atît cantitative cit, mai a- 
les, calitative, trebuie să fim mereu 
pe fază, să dăm cumpărătorilor ceea

ce doresc ei, un produs bun, ieftin, 
durabil, estetic, util.

In ultimii ani uziu/a noastră a fost 
reutilată şi modernizată, dispunînd 
în prezent de o temnologie avansa
tă. Cu aceasta nu putem afirma că 
am rezolvat totul. jDin contră, sintern 
conştienţi că mai avem incă. multe 
de făcut, multe treburi de pus la 
punct. Iată de ce , am considerat că, 
pentru a putea (rezolva unele pro
bleme de strictă necesitate, trebuie 
să folosim mai eficient capacitatea 
specialiştilor noştri. Aşa s-a născut 
ideea ca în. cursul acestui an, fie
care cadru cu pregătire superioara 
să studieze- şi să vină cu propuneri 
concrete de îmbunătăţiri, care, fina
lizate, să genereze o economie de 
cel puţin 2 000 ore manoperă sau 
un cuantum de 50 mii lei.

'fii “OTiVraf <k‘Xb6î3f'ii avute '-ÎÎI ■ cei 
peste 00 do specialişti - - ingineri 
şi economişti - - din cadrul uzinei, 
ideea a fost îmbrăţişată de toţi.

— Ca să vorbim de rezultatele 
din acest an e prematur. Vă ru
găm totuşi să ne spuneţi, citeva 
cuvinte despre succesele ce se 
întrezăresc pînă în prezent.

— Deocamdată despre aceasta aş 
putea vorbi mai puţin.' Nu aş vrea, 

'totuşi să se înţeleagă că ne-am li
mitat numai la consfătuirea pe care 
a iniţiat-o comitelui de partid. Noi 
am şi trecut la fapte. De pildă, un 
colectiv din care fac şi eu parte a 
început realizarea unei prese cp 
transfer, simplificată, necesară exe
cutării accesoriilor. Dacă la acea 
consfătuire nu toţi specialiştii au 
venit cu propuneri, acţiunea a con
tinuat, formîndu-se şl alle colective 
care se ocupă de probleme legata 
de îmbunătăţirea procesului tehno
logic, a parametrilor maşinilor şi iu-

(Continuare in pag. a III-a)
Convorbire consemnată de 

E. SANDU

P a to s  c o n s t r u c t i v
Prima imagine aeriană a Sibiului 

mi-a rămas întipărită pe retină, tn 
toamna anului 1967, veneam cu a- 
vioniil de la Bucureşti. Ziua era 
frumoasă, fără pic de nor. Am  oco
lit in volute mari oraşul, întîi foar
te, foarte sus, apoi lot mai aproape. 
Sibiul se aşternea miriadar în abis, 
cu străzi drepte, mai sistematizat 
de perspectiva ■aeriană decit in
realitate. Culorile erau însă predo
minant terne, de case vechi, cu a- 
coperiş ţuguiat. Linia riouă, planul

ÎN  PAG. A  II-A

Expunere privind pianul 
econom iei focale  

pe anul 1972
Text prescurtat

Expunere privind 
bugetul local 
pe anul 1972

Text prescurtat

alburiu, puţinele „piramide“ din be
ton şi sticlă se sufocau intre zidu
rile cetăţii, ieşind mai pregnant in 
evidenţă doar cartierul Ţiglarilor. 
Hipodromul apărea ca o dungă de 
culoare deschisă, retuş fin, adus o- 
raşului vechi. Pornisem în ziua a- 
ceea dintr-un Bucureşti frcmătînd 
de prefacere. Văzusem din zbor 
cartierul Militari — imens pătrat de 
blocuri — şi imaginea Sibiului mi-a 
apărut atunci, prin comparaţie, rno- 
horîtă, uşor provincială, chiar în lu
minile puternica ale soarelui.

... Acelaşi drum parcurs peste pa
tru ani, aceeaşi zi însorită de toam
na, aceleaşi cadre mari ale naturii, 
cu Făgăraşii albind sub noi. Ima
ginea Sibiului mi-a apărut deodată 
cu totul nouă. Am  zărit la început 
Hipodromul, dar impresia mea era 
că trecem peste Oraşul Victoria, 
citadelă exclusiv nouă. a anilor noş
tri. Avionul -r- un avion mai mare 
decit cel de-acum patru ani — par
cursese distanţa mai repede de cit 
ştiam eu şi. iată, se pregătea să ate
rizeze la Sibiu, pierzind în cercuri 
spiralate din altitudine. Da. era Hi
podromul în care locuisem citeva 
luni la începutul lui ’68. Acum însă 
nu mai semăna cu... retuşul acela 
subţire, ci cu un adevărat oraş auto
nom, o aglomerare amplă din beton 
şi sticlă. Erau — după cum de fapt 
sint. şi vor fi  din ce în ca mai 
multe — blocuri impunătoare săl
tate miraculos, uimitor de repede, 
aici, pe pămîntul vid, în aerul pînă 
nu de mult liber clătinat de curen
tul care bale dinspre Valea Săpu
nului. Văzut din înalt, Sibiul acum 
e egal: în mijloc cetatea din veac, 
înconjurată de al doilea cerc al ora
şului, de a doua vîrstă a lui. no-uă, 
cu cartierele albind in• planuri 
drepte şi înalte. Hipodrom,' Ţiglari
lor, Strand — repere noi, semne că 
şi pe aici ziua de azi trece nu ori
cum, ci sub semnul spectaculoase
lor prefaceri urbanistice.

C. VIOREhPrezidiul In timpul desfăşurării lucrărilor sesiunii
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Lucrările celei de-a Xl-a sesiuni a Consiliului popular judeţean
E X P U N E R E E X P U N E R E

privind planul economiei locale pe anul 1972
— T E X T  P R E S C U R T A T  —

în luna decembrie, Plenara Comite
tului Central al partidului ţi apoi 
Marea Adunare Naţională au dezbă
tut şi au dat putere de lege planului 
de dezvoltare economico-socială a Re
publicii Socialiste România pe anul
1972. Ilustrînd preocuparea constantă, 
stăruitoare a partidului, a conducerii 
sale, in frunte cu tovarăşul Nicolae 
Ceauţescu, secretar general al Parti
dului Comunist Român, pentru Înfăp
tuirea amplului program de făurire a 
societăţii socialiste multilateral dez
voltate. planul pe anul 1972, prin in
dicatorii săi principali şi corelaţiile 
sale fundamentale, reflectă dinamis
mul viguros al dezvoltării economiei 
naţionale, concentrînd energia şi ca
pacitatea creatoare ale oamenilor 
muncii spre valorificarea mai intensă 
a potenţialului productiv, a resurselor 
materiale şi umane ale ţării, spre 
creşterea substanţială a eficienţei eco
nomice, a venitului naţional, In scopul 
accelerării progresului economic şi 
•octal al României socialiste.

Oamenii muncii din judeţul Sibiu, 
români, germani, maghiari, sub con
ducerea permanentă a organelor şi 
organizaţiilor de partid, au desfăşu
rat în anul 1971 o muncă asiduă pen
tru a Îndeplini cu succes prevederile 
din primul an al cincinalului, reuşind 
să raporteze îndeplinirea planului a- 
nual la data de 25 decembrie. In 
economia întregului judeţ s-au obţi
nut rezultate bune, principalii indi
catori de plan fiind realizaţi şi chiar 
depăşiţi. Producţia globală industrială 
a fost îndeplinită în proporţie de 101,7 
la sută, cu o producţie suplimentară 
de 279 milioane lei.

Fa producţia marfă vîndută şi în
casată s-a dat în plus un volum 'de 
peste 415 milioane lei. Productivitatea 
muncii a sporit faţă de prevederi cu 
1,1 la sută, sporul producţiei pe seama 
creşterii productivităţii muncii fiind 
de 62,1 la sută.

în economia locală a judeţului, cu 
toate că volumul producţiei industri
ale globale a crescut cu 10,7 la sută, 
iar al celei marfă cu 10 la sută faţă 
de realizările anului 1970, sarcinile 
planificate la aceşti indicatori nu s-au 
îndeplinit decît în proporţie de 99,1 
la sută, cu un minus de 6,5 milioane 
lei şi respectiv 7,2 milioane lei.

Trebuie subliniate aci eforturile de
osebite ale întreprinderilor IMIX Ag
nita, ARCHIMETj şi ale celei de mora
rii şi panificaţie, pentru a-şi realiza 
şi depăşi prevederile din planul de 
stat, dar în acelaşi timp şi slaba pre
ocupare pentru realizarea sarcinilor la 
întreprinderile MACO şi AMET, ale 
căror minusuri in organizarea şi ur
mărirea activităţii de producţie au 
tras In urmă rezultatele celorlalte şi 
nu determinat nelndeplinirea sarcini
lor de plan în industria locală. De 
asemenea, rezultatele au fost dimi
nuate în ultimele luni ale anului tre
cut şi de r«realizările întreprinderii 
îâLCA din Mediaş ca urmare a lip
sei permanente a materiilor prime ne
cesare secţiei de aparataj electric.

Trebuie să mai scoatem în evidenţă 
faptul că şi în activitatea de realizare 
« planului de export în anul 1971 s-au 
manifestat o serie de aspecte necores
punzătoare, ceea ce a condus la situa
ţia n«Îndeplinirii integrale a sarcini
lor, cu toate că realizările sint mai 
mari au peste 40Vo faţă de cele ale 
anului precedent. Atît direcţia de spe
cialitate, cit şi întreprinderile nu s-au 
preocupat în suficientă măsură pentru 
asigurarea Intr-o pondere mai mare 
n unui portofoliu de comenzi de lun
gă durată care să permită o pregă
tire corespunzătoare a producţiei. Ele 
au desfăşurat activitatea de export pe 
baza unor comenzi întîmplătoare, in
certe, fără garanţii la executare sau 
la desfacere. In această activitate so
cotim că va trebui în mai mare mă
sură să sprijinim întreprinderile de 
e participa direct la operaţiile de an
gajare a producţiei la export, de a 
creşte operativitatea perfectării con
tractelor, de a pregăti producţia în 
condiţii mai bune, pe baza unui por
tofoliu de comenzi mai stabil.

Ritmurile înalte de creştere a sar
cinilor de plan pe anul 1972 şi pe 
Întreg cincinalul impun ca organele 
care răspund direct de activitatea in
dustriei locale, Incepînd cu Comitetul 
executiv al Consiliului popular jude
ţean, aparatul său de specialitate, co
mitetele executive ale consiliilor 
populare municipale şi orăşeneşti care 
au in subordine unele întreprinderi 
să-şi sporească răspunderea pentru 
realizarea sarcinilor, să lucreze mai 
legat de activitatea practică şi să pre
gătească condiţii concrete pentru re
alizarea integrală a tuturor sarcinilor 
industriei locale.

In sectorul de gospodărie comunală 
activitatea a fost orientată spre ridi
carea nivelului edilitar şi gospodăresc 
al localităţilor şi îmbunătăţirea ser
viciilor către populaţie. Toate unităţile 
economice de gospodărie comunală 
şi-au realizat planul de producţie- 
prestaţii, Imregistrîndu-se pe ansamblu

(Urmare din pag. I)

de investiţii, subliniind în mod de
osebit necesitatea acordării unei 
atenţii sporite factorului calitativ 
In toate domeniile de activitate.

In continuare s-a trecut la apro
barea pe articole a fiecărui pro
iect de hotărîre. Acestea au fost 
votate în unanimitate.

Au fost aleşi, cu unanimitate de 
voturi, ca judecători pentru jude
cătoriile judeţului Sibiu, tovarăşii 
Laurenţiu Bulea şi Petre Cristoiu, 
iar ca judecător la Tribunalul ju
deţean Sibiu, Kovács Géza.

In încheierea lucrărilor sesiunii 
a luat cuvintul tovarăşul Richard 
Winter, prim-secretar al Comite
tului judeţean Sibiu al P.C.R., pre
şedintele Comitetului executiv al 
Consiliului popular judeţean. Vor
bitorul a apreciat ca pozitive re
zultatele economice obţinute pe an
samblul economiei judeţului nos
tru, faptul că, urmînd linia indi
cată de conducerea de partid, in
dustria sibiană se dezvoltă con
tinuu, contribuind î» tot mai mare

o depăşire de 3,4 la sută. Depăşirea 
indicatorilor de plan şi gospodărirea 
mai judicioasă a mijloacelor materiale 
şi băneşti au determinat obţinerea u- 
nor beneficii suplimentare de peste 
1,3 milioane lei.

Activităţii de gospodărire şi înfru
museţare a localităţilor i s-a acordat 
o atenţie deosebită de către comite
tele executive ale consiliilor populare, 
de către deputaţi. In toate loca itâ- 
ţile noastre s-au desfăşurat acţiuni 
de largă mobilizare a cetăţenilor la 
treburile gospodăreşti, reuşindu-se ca 
la sfîrşitul anului să se execute prin 
muncă patriotică lucrări în valoare 
de 120 milioane lei, faţă de 70 mili
oane lei angajament luat la nivelul 
judeţului. în întrecerea finală la ni
velul judeţului au concurat 11 co
mune cu rezultate deosebite, pînă la 
urmă detaşîndu-se pe primele 3 locuri 
comunele Orlat, Bîrghiş şi Roşia cu 
peste 300 lei economii pe fiecare lo
cuitor, In lucrările efectuate.

Este, de asemenea, un rezultat deo
sebit făptui că în întrecerea pe ţară 
au intrat în etapa ultimă cele două 
municipii şi două din oraşele judeţu
lui nostru, că, după definitivarea a- 
precierilor, oraşul Ocna Sibiului a 
obţinut locul II la categoria respec
tivă de oraşe, iar oraşul Agnita a fost 
apreciat nominal printre cele cu re
zultate foarte bune.

Tot ceea ce s-a obţinut In acţiunea 
de gospodărire şi înfrumuseţare a lo
calităţilor trebuie să constituie un 
imbold penţru toate consiliile popu
lare de a-şi intensifica eforturile In 
viitor spre noi realizări şi mai valo
roase.

Cu toate rezultatele arătate, In ac
tivitatea de gospodărie comunală mai 
dăinuie serioase neajunsuri. Conside
răm că este inadmisibil ca şi la ora 
actuală transporturile în comun să ge
nereze zilnic nemulţumiri în rîndul 
populaţiei, mai ales în municipiul Si
biu, avînd în vedere dotările substan
ţiale cu mijloacele de transport din 
ultimii ani. Aceasta reflectă un mod 
de organizare defectuos, un control 
inconsistent al acestei activităţi, atît 
din partea întreprinderii cit şi din 
partea Comitetului executiv al Consi
liului popular al municipiului Sibiu.

Situaţii grave persistă şi în apro
vizionarea cu apă a oraşelor noastre 
— în special a municipiului Sibiu. 
Faţă de aceste situaţii, atît întreprin
derile specializate, Direcţia de gospo
dărie comunală şi locativă, cit şi co
mitetele executive ale consiliilor 
populare au întreprins măsuri destul 
de necorespumzătoare. Comitetul exe
cutiv al Consiliului popular judeţean 
va trebui ca în viitor să coordoneze 
mai concret această activitate şi să 
tragă la răspundere cu fermitate fac
torii responsabili pentru rezolvarea 
problemelor ce se ridică şi a sarcini
lor ce se stabilesc în acest domeniu.

In anul care a trecut, ajutată de 
Comitetul executiv, întreprinderea ju
deţeană de construcţii-montaj a reuşit 
să-şi îmbunătăţească baza tehnico- 
materială de producţie, prin constru
irea unui poligon de panouri mari la 
Mediaş şi dotarea cu utilaje in va
loare de 18,6 milioane lei, ceea ce a 
permis să crească gradul de mecani
zare a lucrărilor şi a creat condiţii 
de folosire pe scară mai largă a me
todelor industriale de executare a con
strucţiilor. Organizînd mai bine mun
ca pe şantier, extinzând sistemul de 
lucru In acord global, întreprinderea 
a reuşit să-şi realizeze planul pro
ducţiei de construcţii-montaj în pro
porţie de 104,6 la sută, executlnd un 
volum suplimentar de lucrări în va
loare de 8,3 milioane lei.

Deşi volumul producţiei totale a fost 
depăşit, au existat unele obiective la 
care nu s-au realizat valorile planifi
cate, cu toate că ele aveau termenul 
de punere in -funcţiune în anul 1971. 
De asemenea, în ceea ce priveşte ca
litatea lucrărilor s-au semnalat unele 
deficienţe destul de grave, ca cele de 
la blocul A 1, din cartierul Ştrand şi 
Fabrica de băuturi răcoritoare Sibiu. 
De aceea va trebui ca in viitor co
lectivul de muncă din această Între
prindere să acorde o atenţie deose
bită modului cum îşi organizează ac
tivitatea pentru încadrarea In terme
nele de punere în funcţiune şi asigu
rarea unei calităţi superioare lucră
rilor executate.

Activitatea colectivului Direcţiei ju
deţene de drumuri şi poduri a fost 
pozitivă, el realizind 36 km îmbră- 
căminţi asfaltice uşoare, faţă de 20 km 
cit era planificat, cilindrări pe 16 km 
şi lucrări de întreţinere pe o lungime 
de 650 km drumuri asfaltate şi îm- 
pietruite. Şi în această activitate s-aiu 
constatat însă o serie de deficienţe la 
calitatea lucrărilor efectuate( mai ales 
pe drumurile unde s-au aplicat îm- 
brăcăminţi asfaltice uşoare, faţă _ de 
oare va trebui ca în viitor să existe 
mai multă exigenţă din partea fac
torilor răspunzători.

Ca urmare a preocupării perma
nente a Comitetului executiv al Con-

măsură la îmbogăţirea tezaurului 
naţional de valori materiale şi 
spirituale ale întregului nostru po
por. Au fost trecute apoi în re
vistă rezultatele bune obţinute în 
anul 1971 de oamenii muncii din 
agricultura judeţului Sibiu, faiptul 
că recoltele sporite obţinute la 
majoritatea culturilor a asigurat 
valorificarea la fondul cenralizat al 
statului a unor însemnate canti
tăţi de produse agricole.

Referindu-se la sarcinile mobili
zatoare care stau în faţa organelor 
locale de partid şi de stat în acest 
an, la necesitatea îmbunătăţirii ca
lităţii muncii tuturor factorilor ca
re contribuie la îndeplinirea pro
gramului celui de-al X-lea Congres 
al P.C.R., vorbitorul a recomandat 
mobilizarea tuturor forţelor şi a 
numeroaselor rezerve de care dis
pun imităţile economice, celelalte 
instituţii şi organisme din judeţ 
pentru a puteâ fi dobîndite în anul 
1972 rezultate şi mai bune, pe mă
sura hărniciei şi priceperii oame
nilor muncii români, germani, ma
ghiari din judeţul nostru.

siiiului popular al judeţului pentru 
realizarea planului de investiţii pe 
anul 1971, fondurile alocate au fost 
realizate şi depăşite în proporţie de 
116,3 la sută la total investiţii şi 115.5 
la sută lâ construcţii-montaj. Aceste 
fonduri au fost utilizate pentru reali
zarea unor lucrări importante de ca
nalizare in municipiul Sibiu (staţia 
de epurare) şi în oraşul Cisnădie, pre
cum şi pentru cele de alimentare cu 
apă în municipiul Mediaş; au fost 
construite şi date in funcţiune 1612 
apartamente din fondurile centralizate 
ale statului, cu 412 apartamente peste 
plan, fără ca prin aceasta să se re
cupereze în totalitate cele 550 aparta
mente nerealizate in 1970. Trebuie 
însă precizat că nerecuperările din 
urmă se localizează în municipiul Si
biu, ceea ce creează în permanenţă 
animarea primirii de către cetăţeni 
u unor apartamente repartizate.

Din fondurile de investiţii pentru 
obiective social-culturale s-au con
struit şi dat în funcţiune 32 săli de 
clasă, din care o şcoală generală cu 
24 săli de clasă in municipiul Sibiu, 
o creşă cu 120 locuri în municipiul 
Sibiu, un sediu pentru Consiliul popu
lar comunal Loamneş şi s-au conti
nuat lucrările la policlinica din Me
diaş, oare se va termina în anul acesta.

Folosind fondurile populaţiei au fost 
construite şi date în funcţiune 952 
apartamente, mai puţin cu 178 faţă de 
numărul prevăzut în plan pe 1971.

Deşi în anul 1971 au fost obţinute 
rezultate bune in ceea ce priveşte in
vestiţiile din fondurile centralizate ale 
statului, totuşi, nu trebuie să trecem 
cu vederea unele defecţiuni care au 
existat în pregătirea şi urmărirea lu
crărilor de către beneficiari, precum 
şi in ceea ce priveşte calitatea lucră
rilor realizate de constructori, in mod 
deosebit a deficienţelor calitative in 
execuţia locuinţelor din fondurile 
populaţiei, care au creat multe nemul
ţumiri.

De asemenea, trebuie să relevăm 
faptul că datorită cauzelor arătate mai 
6US, precum şi insuficientei colaborări 
şi coordonări a factorilor responsa
bili, o serie de obiective nu aiu fost 

‘puse în funcţiune în anul 1971. (Sta
ţia de epurare, Fabrica de băuturi 
răcoritoare, staţia de hidrofor, staţia 
de redresori şi baza întreprinderii de 
transport — toate din Sibiu).

In agricultura judeţului, în anul 
1971 condiţiile mai prielnice şi mun
ca mai bine organizată au influenţat 
obţinerea de rezultate pozitive de că
tre întreprinderile agricole de stat şi 

' cooperativele agricole de producţie, 
depăşindu-se producţiile planificate în 
special în sectorul vegetal. Noua for
mă de muncă şi retribuţie prin acord 
global a stimulat ţărănimea coopera
toare, astfel că lucrările s-au făcut 
la timp şi de bună calitate, fapt ce 
s-a răsfrînt în cele mai mari producţii 
medii obţinute de judeţul nostru in 
sectorul cooperatist şi anume: la grîu 
2 010 kg/ha, la porumb 2 275 kg/ha, la 
cartofi 15 991 kg/ha, la sfeclă de za
hăr 25 082 kg/ha. Aceasta a creat po
sibilitatea de a se achita obligaţiile 
ia fondul de stat şi să se dea In plus: 
la grîu peste 2 000 t., la porumb peste 
2 000 t., iar Ia cartofi peste 3 500 t.

Trebuie încă remarcat faptul că in 
ultimii ani au fost rezultate foarte 
slabe în agricultura cooperatistă, iar 
cheltuielile efectuate au grevat în mod 
serios şi aniul 1971. In acelaşi timp, 
venituri importante ale cooperativelor 
se irosesc datorită slabei preocupări 
pentru sectorul zootehnic. De aceea, 
considerăm că trebuie criticaţi cu toa
tă asprimea specialiştii Direcţiei ge
nerale pentru agricultură, industrie 
alimentară, silvicultură şi ape, cei din 
unităţile cooperatiste şi de la circum
scripţiile veterinare, pentru lipsa de 
eficienţă a măsurilor întreprinse în 
direcţia dezvoltării sectorului zooteh
nic, pentru mentalitatea învechită — 
care contribuie la menţinerea acestui 
Important sector intr-o stare necores
punzătoare.

Va trebui, deci, să se schimbe op
tica specialiştilor, a unor cadre da 
răspundere, chiar din faza de plani
ficare a producţiilor agricole, în sen
sul de a creşte producţiile planifi
cate, partea ce se valorifică la fondul 
de stat, pentru aceasta ei trebuie să 
găsească, împreună cu consiliile de 
conducere, modalităţile şi căile ne
cesare.

In mare parte aceste recomandări 
se referă şi la întreprinderile agricole 
de stat, ale căror venituri obţinute 
din producţii mai mari sínt anulate 
In mare parte de cheltuielile exage
rate efectuate în aotivitatea economi
că. Şi aci, în mare parte, deficienţele 
te localizează în sectoarele zootehni
ce, care, nefiind cu chibzuinţă gos
podărite, înregistrează pierderi însem
nate.

Atît întreprinderile agricole de stat 
în noua formă de organizare, cit şi 
cooperativele agricole de producţie, 
care au la îndemână formele noi de 
stimulare a activităţii, vor trebui să-şi 
îmbunătăţească substanţial producţiile 
vegetale şi animaliere, pentru a se 
înscrie foarte ourind cel puţin în ci
frele prevăzute în actualul cincinal.

In ansamblul economiei judeţului 
nostru, activitatea comercială ocupă 
un loc deosebit de important în reali
zarea politicii partidului şi statului 
privind ridicarea nivelului de trai al 
populaţiei. Sub îndrumarea perma
nentă a Comitetului judeţean de 
partid, Comitetul executiv al Consi
liului popular judeţean s-a preocupat 
mai competent de îndrumarea orga
nelor şi organizaţiilor comerciale pen
tru îmbunătăţirea aprovizionării popu
laţiei, a dezvoltării şi modernizării 
reţelei comerciale, a lărgirii sortimen
telor de mărfuri şi a deservirii in 
tot mai bune condiţiuni. Ca urmare 
a acestui fapt, activitatea comercială 
din judeţul nostru prezintă la sfîrşitul 
anului 1971 un bilanţ pozitiv. Toate 
întreprinderile comerciale şi-au reali
zat sarcinile de desfacere, vînzindu-se 
mărfuri de 2 565 milioane lei, cu 195 
milioane lei mai mult decît în 1970. 
Unităţile comerciale locale şi-au reali
zat planul în proporţie de 102,9 la 
sută, vînztnd suplimentar mărfuri de 
peste 33 milioane lei. S-au desfăcut 
în p’.us faţă de 1970 — 1 530 t. piine,

1 441 t. făină albă, 1 096 t. zahăr, 12 200 
t. cartofi şi alte produse agroalimen- 
tare şi nealimentare.

Cu toate acestea, în reţeaua comer
cială s-au semnalat lipsuri de pro
duse chiar la articolele curente, ca 
urmare a insuficientei preocupări a 
conducerilor întreprinderilor şi Direc
ţiei comerciale pentru . găsirea de noi 
surse de aprovizionare, pentru urmă
rirea operativă a primirii mărfurilor 
contractate şi pentru distribuirea a- 
cestora la magazinele de desfacere 
cu amănuntul.

încheind aceste consideraţii asupra 
modului cum s-au îndeplinit sarcinile 
economice pe anul 1971, trebuie să 
informăm că unele măsuri stabilite 
de Consiliul popular judeţean pentru 
descentralizarea unor activităţi econo
mice, prin subordonarea lor munici
piilor, oraşelor şi comunelor, In anul 
1971 au dat rezultate bune, care în
dreptăţesc să afirmăm că nu s-a 
greşit. Trebuie subliniat însă că pre
ocuparea consiliilor populare comu
nale pentru dezvoltarea unor activi
tăţi locale industriale, pe baza surse
lor proprii de materii prime, a fost 
nesatisfăcătoare şi atenţia a fost în
dreptată numai spre sectoarele coope
ratiste unde s-au realizat lucruri 
bune.

Stimaţi tovarăşi,
Problemele dezvoltării judeţului 

nostru constituie preocuparea princi
pală şi permanentă a Comitetului ju
deţean de partid, a comitetelor mu
nicipale, orăşeneşti şi comunale de 
partid, a organelor locale ale puterii 
şi administraţiei locale de stat, ur- 
mărindu-se înfăptuirea sarcinilor ca 
decurg din Directivele Congresului al 
X-lea al P.C.R. şi Plenara Comite
tului Central din decembrie 1971.

In economia judeţului Sibiu planul 
de stat pe anul 1972 menţine un ritm 
de înaltă creştere, care va asigura 
realizarea şi depăşirea sarcinilor. 
Producţia industrială în profil teri
torial va atinge 12,2 miliarde lei, 
iar volumul producţiei destinată ex
portului va creşte substanţial. Inves
tiţiile prevăzute a se realiza în a- 
cest an, în valoare de 1,4 miliarde 
lei, asigură crearea de noi capacităţi 
de producţie şi obiective social-cul
turale, care vor duce la sporirea pro
ducţiei bunurilor materiale şi la creş
terea continuă a nivelului de trai 
al populaţiei.

Importante sarcini de plan revin 
în anul 1972 şi economiei locale a 
judeţului nostru. Astfel, industria lo
cală va tj-ebui să asigure realizarea 
unui volum de producţie de 826 mi
lioane lei, cu un spor de 61 milioa
ne lei faţă de realizările efective 
ale anului 1971. De asemenea, produc
ţia destinată exportului va fi cu 5,0 
milioane lei valută peste realizările 
anului trecut.

Livrările către fondul pieţii vor în
registra un spor de 26,6 mii. lei faţă 
de cele din anul 1971, prevăzîndu-se 
dezvoltarea şi diversificarea în con
tinuare a producţiei bunurilor de 
larg consum, precum şi producţia de 
materiale de construcţii, din care o 
mare parte să asigure nevoile popu
laţiei din judeţ.

Pentru realizarea sarcinilor sporite 
a fost alocat industriei locale un 
volum de investiţii în valoare de 40 
mii. lei, In scopul creării de noi 
capacităţi de producţie. Este necesar, 
însă, ca, pe lîngă capacităţile noi ce 
vor fi date în funcţiune, activitatea 
acestui sector economic să fie orien
tată spre o folosire mai Intensivă a 
spaţiilor de producţie şi utilajelor 
existente, spre întărirea disciplinei 
în producţie, a responsabilităţii fiecă
rui salariat faţă de îndeplinirea sar
cinilor ce-i revin. Vor trebui să-şi 
găsească în mai mare măsură locul 
noile procedee tehnologice avansate, 
modernizarea proceselor de produc
ţie, acordîndu-se o atenţie plină de 
răspundere reducerii consumurilor 
specifice de materii prime şi mate
riale, întăririi exigenţei şi controlu
lui în compartimentul financiar-con- 
tabil, pentru înlăturarea cheltuielilor 
neeconomicoase şi reducerea imobili
zărilor.

In activitatea de gospodărie comu
nală planul pe anul 1972 prevede la 
prestaţii de servicii un volum de 
322,8 milioane lei, cu o creştere de 
7,6 milioane lei faţă de realizările 
anului 1971.

Pentru activitatea de investiţii s-au 
alocat 198,6 milioane lei, cu 25,0 mi
lioane lei mai mult decît în anul 
1971. Se prevede ca în anul 1972 să 
se construiască şi să se dea în func
ţiune un număr de 2150 apartamen
te, din care 1 000 apartamente din 
fondurile centralizate ale statului. A- 
nul 1972 va fi anul lucrărilor de îm
bunătăţire a alimentării cu apă po
tabilă a municipiului Sibiu, în rare 
scop se vor executa lucrări de îm
bunătăţire şi mărirea substanţială a 
capacităţii surselor existente şi re
ţele importante. In anul 1972 se vor 
termina şi pune în funcţiune staţia 
de epurare, colectorul principal Si
biu şi colectorul canalizare Cisnădie. 
Se vor executa reţelele tehnico-edi- 
litare şl stradale în cvartalele de lo-. 
cuinţe, precum şi lucrări de îmbună
tăţire a alimentării cu a.pă a oraşu
lui Agnita. De asemenea, vor fi date 
în folosinţă importante obiective so- 
cial-culturale: policlinica de la Me
diaş, 4<T săli clasă, 3 grădiniţe cu 480 
locuri, o creşă cu 100 locuri şi 5 a- 
teliere şcolare. Se vor termina lu
crările de asfaltare a drumului la sta
ţiunea Păltiniş. Se va construi noul 
sediu al Institutului de proiectare 
judeţean.

In industria locală se va termina 
şi pune în funcţiune Fabrica de bău
turi răcoritoare din Sibiu, se va con
strui o staţie de auto-service la Me
diaş, o staţie de extras şi sortat ba
last la Sebeş-Olt şi o fabrică de bis
cuiţi şi paste făinoase la Sibiu.

întreprinderea de construcţii mon
taj a judeţului Sibiu va fi dotată cu 
utilaje noi, de mare capacitate, care 
împreună cu noul poligon de panouri 
mari, terminat la finele anului 1971, 
vor conduce la sporirea capacităţii 
de producţie în construcţii-montaj. De 
asemenea, prin construirea unui că
min de 316 locuri din fonduri cen

tralizate şi prin folosirea fondurilor 
de organizare de şantier se vor crea 
condiţii mai bune pentru stabilizarea 
cadrelor şi eliminarea fluctuaţiei for
ţei de muncă.

Comitetele executive ale consiliilor 
populare municipale, orăşeneşti şi 
comunale, direcţiile de specialitate, 
constructorii şi proiectanţii au sar
cina şi răspunderea pentru îndeplini
rea planului de măsuri al comitetu
lui executiv al C.P.J., traducînd ast- 
fd  în viaţă programul de măsuri a- 
probat de Secretariatul C.C. al P.C.R. 
din 11 octombrie 1971, privind acti
vitatea de construcţii-montaj şi con
strucţia de locuinţe.

Prevederile planului pe anul 1972 
în domeniul comerţului cu amănun
tul se ridică, pentru sistema locală, 
la 1540 milioane lei, cu 57,4 milioane 
lei mai mult decît realizările din 
1971. Pozitiv este faptul că fondul de 
mărfuri prevede creşteri la produsele 
de bază. Se vor desface 53 mii tone 
pîine, 7 470 tone făină albă, 5 240 to
ne carne, 2 800 tone ulei, precum şi 
alte produse alimentare şi nealimen
tare.

Comitetele executive ale consiliilor 
populare şi Direcţia comercială vor 
trebui să se preocupe mai mult de 
aprovizionarea populaţiei, folosind 
experienţa bună cîştigată în ultimii 
ani, să controleze cu toată exigenţa 
activitatea lucrătorilor din comerţ 
pentru respectarea întocmai a pre
vederilor Decretului 377/1971 privind 
desfăşurarea activităţii comerciale.

Este necesar să se continue acţiu
nea de extindere şi modernizare a 
reţelei comerciale in toate localită
ţile judeţului, pentru a îmbunătăţi 
condiţiile de desfacere a mărfurilor. 
Considerăm de asemenea necesar ca 
Direcţia comercială să acorde mai 
multă atenţie coordonării, îndrumării 
şi controlării modului cum îşi des
făşoară activitatea toate sectoarele 
comerciale din judeţul nostru în spe
cial comerţul cu legume-fructe şi 
cooperaţia de consum.

In domeniul agriculturii planul pe 
1972 prevede sporuri însemnate de 
producţie la toate culturile vegetale, 
la efectivele de animale şi la produ
sele destinate fondului de stat. A- 
ceastă sarcină reflectă posibilităţile 
reale existente în unităţile agricole 
de stat şi cooperatiste.

Planul acestui an în agricultură se 
va realiza în condiţiile aplicării în 
măsură mai mare a chimizării, meca
nizării, extinderii lucrărilor de iri
gaţii şi lucrări de îmbunătăţiri fun- 

, ciare. Se va extjnde organizarea şl 
profilarea producţiei in unităţi, iar 
gradul de mecanizare a lucrărilor va 
spori prin dotarea unităţilor S.M.A. 
cu maşini. Cantitatea sporită de în
grăşăminte chimice ce se vor aplica 
în acest an la unitatea de suprafaţă, 
la toate culturile, va ajuta unităţile 
să poată depăşi producţiile obţinute 
în 1971.

La conferinţa pe ţară a secretari
lor comitetelor de partid şi a pre
şedinţilor consiliilor populare comu
nale s-a subliniat necesitatea lărgi
rii atribuţiilor consiliilor populare în 
realizarea sarcinilor economice, edi- 
litar-gospodăreşti şi social-culturale. 
In lumina acestor indicaţii, începînd 
cu anul acesta, s-au transmis comu
nelor toate sarcinile din sectoarele 
agricol, sanitar, învăţămînt, cultură, 
administraţie, in vederea coordonării 
şi urmăririi acestora, ceea ce va con
duce în final la realizarea sarcinilor 
reieşite din rezoluţia conferinţei şi, 
implicit, la dezvoltarea multilaterală 
a activităţilor din comunele judeţu
lui nostru. In acest scop, comitete
lor executive ale consiliilor populare 
comunale le revine sarcina de a con
tribui în mai mare măsură la rezol
varea concretă a problemelor econo
mice din cooperativele agricole de 
producţie, din întreprinderile agricole 
de stat, din staţiunile de maşini şi 
tractoare şi din celelalte unităţi eco
nomice de pe teritoriul comunei, să 

. intensifice şi să-şi îmbunătăţească ac
tivitatea de educare politică-patriotică 
şi morală a populaţiei.

De asemenea, se va acorda o aten
ţie mai mare dezvoltării unor acti
vităţi productive sau de prestaţii, prin 
folosirea resurselor materiale şi u- 
mane locale, ceea ce va conduce la 
realizarea de venituri suplimentare 
la bugetele comunelor.

Stimaţi tovarăşi,
înfăptuirea sarcinilor planului e- 

conomic local trebuie să canalizeze 
toate forţele, întregul potenţial ma
terial şi uman de care dispunem. Fo
losind mai mult experienţa anului 
trecut, este necesar ca la rezolvarea 
problemelor economiei locale să fie 
atrase tot mai mult masele de cetă
ţeni, oameni ai muncii, în frunte cu 
comuniştii, prin intermediul 3eputa- 
ţtior, care prin contribuţia lor să 
ajute la terminarea şi .punerea în 
funcţiune a unor obiective.

Un aport mai substanţial în îndepli
nirea şi depăşirea planului economiei 
locale trebuie să-şi aducă şi comi
siile permanente ale consiliilor popu
lare, prin cercetarea şi găsirea de 
noi căi de valorificare a resurselor 
interne.

Potrivit noii legi, Consiliului popu
lar judeţean îi revin sarcini sporite 
de a îndruma şi sprijini activitatea 
tuturor unităţilor de pe teritoriul ju
deţului, atît in realizarea obiective
lor, dar şi în realizarea sarcinilor 
de import-export şi a indicatorilor de 
eficienţă. Aceasta va da posibilitatea 
unui control mai eficient asupra în
deplinirii planului, va crea condiţii 
pentru punerea în valoare în mai 
mare măsură a rezervelor existente 
şi adoptarea unor decizii operative, 
fundamentate pe cunoaşterea posibi
lităţilor de pe teritoriu.

Avem convingerea că prin efortu
rile comune ale tuturor oamenilor 
muncii din judeţul nostru, sub con
ducerea organelor şi organizaţiilor de 
partid, sarcinile anului 1972 vor pu
tea fi pe deplin realizate, contribuind 
la dezvoltarea economică şi social- 
cuiturală, dînd viaţă programului sta
bilit de Congresul al X-lea al Parti
dului Comunist Român în vederea 
făuririi societăţii socialiste multila
teral dezvoltate.

privind bugetul 
local pe anul 1972

-T E X T  PRESCURTAT —
In anul trecut — primul an al cin

cinalului — oamenii muncii din ju
deţul nostru, sub conducerea organe
lor şi organizaţiilor de partid, în
sufleţiţi de sarcinile trasate de Con
gresul al X-lea al partidului, au ob
ţinut succese importante în toate do
meniile, lucru ce se reflectă în mod 
pozitiv şi în executarea bugetului lo
cal.

Potrivit datelor preliminate, veni
turile bugetului judeţului Sibiu pe 
anul 1971 se cifrează la suma de 
680 160 mii lei, iar cheltuielile la 
656 550 mii lei, rezultînd un sold de 
23 610 mii lei.

Prevederile iniţiale pe anul 1971 
la venituri s-au realizat în proporţie 
de 11%, cu un plus de peste 63 mi
lioane lei, ca urmare a unei activi
tăţi economico-financiare pozitive des
făşurată de majoritatea unităţilor 
subordonate consiliilor populare, ceea 
ce a dat posibilitatea întocmirii unor 
planuri suplimentare de venituri şi 
cheltuieli în sumă de peste 56 mi
lioane lei, în conformitate cu drep
turile conferite comitetelor executive 
prin Legea nr. 57/1968. Aceste planuri 
au contribuit la finanţarea unor ac
ţiuni neprevăzute sau la suplimenta
rea unor prevederi iniţiale.

In urma acestor suplimentări, ve
niturile definitive ale bugetului lo
cal pe anul 1971 s-au realizat în pro
porţie de 101 %, cu un plus de 6,3 
milioane lei.

Proiectul de buget pe anul 1972 
reflectă posibilităţile de care dispu
ne economia locală a judeţului nostru 
şi prevede mijloacele necesare finan
ţării sarcinilor sporite.

întocmirea proiectului de buget pe 
anul 1972 a constituit o preocupare 
de seamă a Comitetului executiv, ca
re, sub îndrumarea Biroului Comi
tetului judeţean de partid, a urmărit 
ca cifrele prevăzute să asigure re
zolvarea în cele mai bune condiţiuni 
a sarcinilor de plan ce stau în faţa 
Consiliului popular al judeţului şi a 
consiliilor populare municipale, oră
şeneşti şi comunale în anul 1972.

întocmit în strînsă corelare cu in
dicatorii de plan economici şi social- 
culturali, proiectul de buget este re
zultatul unei munci colective la care 
şi-au adus aportul comitetele execu
tive ale municipiilor, oraşelor şi co
munelor, Administraţia financiară, 
Direcţia planificare şi salarizare, di
recţiile economice şi organele locale 
de specialitate din cadrul Consiliului 
popular al judeţului.

întocmit pe aceste baze, bugetul 
Consiliului popular al judeţului Si
biu pe anul 1972 se caracterizează 
prin aceea că este un buget exce
dentar, însumînd ia venituri 648 451 000 
lei, iar la cheltuieli 590110 000 lei, 
cu un excedent de 58 341 000 lei.

Partea de venituri a bugetului se 
compune din următoarele surse prin
cipale:

— cote părţi din beneficiile întreprinderilor locale . . . .  118 988 000 lei
— impozit pe circulaţia mărfurilor de la unităţile economice şi

coop. locale ........................................................................... .... 304 950 000 lei
— alte venituri din sectorul de stat şi c o o p e ra tis t................. 65113 000 lei
— impozit pe salarii de la întreprinderile economice, unităţi bu

getare şi coop, locale .......................................... .... 87 000 000 lei
— alte impozite şi taxe de la populaţie ..................... .... 52 400 000 iei
— sold din executarea bugetului pe 1971 .................................  20 000 000 lei

Majoritatea veniturilor înscrise în 
proiectul de buget provin de la uni
tăţile de stat şi cooperatiste, ele în- 
sumînd 489 (SI 000 lei, adică 75»/o din 
totalul veniturilor bugetare.

Acumulările băneşti ale economiei 
locale, principala sursă de formare 
a bugetului, vor creşte în acest an 
cu 10 milioane Iei, faţă de realizările 
preliminate ale anului 1971.

Beneficiile totale ale unităţilor e- 
conomice locale pe anul 1972 însu
mează 174,9 milioane lei, depăşind pe 
cele preliminate pentru anul trecut 
cu 19,4 milioane lei. Această creştere

Total: 648 451 000 lei

oglindeşte dezvoltarea susţinută a 
întreprinderilor şi organizaţiilor eco
nomice locale şi creşterea an de an 
a eficienţei acestora.

Din beneficiile planificate pe anul 
1972, o sumă de 50 milioane lei va 
rămîne la dispoziţia întreprinderilor 
în vederea autofinanţării unor in
vestiţii, rambursării creditelor pen
tru mica mecanizare, formării fon
durilor de premiere şi pentru alte 
destinaţii prevăzute în lege.

Cheltuielile prevăzute în buget pe 
anul 1972 se repartizează pe acţiuni 
după cum urmează:

— acţiuni • eco n o m ice ................. ..................................... , 212 711 000 lei
— acţiuni social-culturale ..........................................  341 051 000 lei
— pentru org. locale ale administraţiei de stat . . .  28 848 000 lei
— rezerva bugetară ...........................................................  7 500 000 lei

Aceste cheltuieli asigură finanţa
rea în bune condiţiuni a întregii ac
tivităţi prevăzute a fi desfăşurată

de Consiliul popular a! judeţului Si
biu pe anul 1972.

Sumele prevăzute pentru acţiunile 
economice se repartizează astfel:

— alocaţii de la buget pentru acoperirea planului de investiţii
centralizate . ...........................................................................  101 310 000

— creşterea de mijloace circulante şi dotaţii de stat de la în
treprinderile locale ................................................................... 2 500 000

— întreţineri drumuri şi p o d u r i ................. .... 30 600 000
— acţiuni agro-zooveterinare 43 113 000
— acţiuni de gospodărie comunală ..............................................  33 100 000

lei

lei
lei
lei
lei

In centrul activităţii economice tre
buie să stea sarcina îndeplinirii pla
nului de producţie marfă vîndută şi 
încasată, indicator de bază care asi
gură realizarea în mod ritmic a acu
mulărilor bugetare din impozitul pe 
circulaţia mărfurilor şi din cote părţi 
din beneficii. Contractele economice 
trebuie să devină un instrument prin
cipal in concretizarea relaţiilor din
tre întreprinderi, o pîrghie impor
tantă pentru asigurarea satisfacerii 
cît mai depline a cerinţelor beneficia
rilor, să contribuie în mai mare mă
sură la realizarea sarcinilor de plan 
şi la întărirea disciplinei financiare.

Din fondurile prevăzute pentru în
treţinerea drumurilor se vor execu
ta lucrări de fmbrăcăminţi asfaltice 
uşoare pe 40 km, întreţineri de po
duri, cilindrări uşoare şi lucrări pen
tru îmbunătăţirea circulaţiei rutiere.

In cadrul acţiunilor de gospodărie 
comunală, majoritatea creditelor vor 
fi utilizate pentru întreţinerea stră
zilor, cheltuieli de gospodărie comu
nală în mediul rural, salubrizarea o- 
raşelor, întreţinerea parcurilor şi zo
nelor verzi.

Ponderea cea mai mare a cheltu
ielilor înscrise în bugetul local o 
formează alocaţiile pentru finanţarea 
acţiunilor social-culturale, ele repre- 
zentînd 58% din total şi cresc faţă 
de realizările preliminate pe anul 
1971 cu 16 500 000 lei.

Pentru învăţămînt s-a alocat suma 
de 157 090 000 lei, în creştere faţă de 
anul 1971 cu peste 3 milioane lei, 
ca urmare a sporirii numărului de 
copii şi de clase, prin trecerea la 
învăţămîntul obligatoriu de 10 ani.

S-a mai prevăzut din fondurile de 
investiţii centralizate suma de 
11 460 000 lei pentru construirea unei 
şcoli cu 24 clase în municipiul Me
diaş, şcoli cu cite 4 săli de’ clasă în 
Axente Sever şi satul Chesler, extin
derea Şcolii generale nr. 5 Sibiu, 3 
grădiniţe în Sibiu şi Cisnădie şi a- 
teliere necesare activităţii tehnice 
productive a elevilor.

Peste 151240 mii lei s-au prevăzut 
pentru ocrotirea sănătăţii, cu aproape 
10 milioane lei mai mult decît exe
cuţia preliminată pe anul 1971, asi- 
gurindu-se fondurile necesare pen
tru acordarea unei asistenţe medicale 
corespunzătoare cerinţelor actuale, iar 
din fondurile de investiţii centrali
zate s-au prevăzut 9 514 mii lei pen
tru terminarea construcţiei policlini
cii din Mediaş fi o creşă in Hi- 
podrom-Sibiu.

Cheltuielile prevăzute pentru cul
tură şi artă se ridică ia suma de 
23 921 000 lei, din care pentru subven

ţionarea unităţilor de artă suma de 
7 500 000 lei, iar pentru restaurări de 
monumente istorice 675 000 lei.

Cheltuielile pentru organele admi- 
ministraţiei de stat însumează 
28 648 000 lei, reprezentînd 4,8 % din 
totalul cheltuielilor bugetare.

In baza indicaţiilor date de condu
cerea superioară de partid şi de stat 
pe linia descentralizării — indicaţii 
subliniate şi în cuvîntarea tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu la recenta consfă
tuire pe ţară a secretarilor comitete
lor de partid şi a preşedinţilor con
siliilor populare comunale — chel
tuielile pentru , agricultură şi sănă
tate s-au trecut in 'acest an în buge
tele comunelor, în vederea unei mai 
bune coordonări a acestor activităţi.

Ca urmare a votării legii privind 
contribuţia bănească şi în muncă a 
cetăţenilor, consiliile populare vor 
dispune în acest an de importante 
fonduri băneşti şi de muncă pentru 
executarea unor lucrări gospodăreşti 
şi social-culturale necesare pe raza 
comunelor şi oraşelor din judeţul 
nostru.

Dezbaterea proiectului de buget pe 
anul 1972 trebuie să constituie un 
prilej de analiză temeinică a între
gii activităţi pe care o desfăşurăm 
în vederea lichidării lipsurilor ce mai 
persistă în activitatea economică şi 
în execuţia bugetară.

O importanţă deosebită va avea 
executarea în bune condiţiuni a bu
getului nostru în mod ritmic şi în 
toate verigile lui, ceea ce va contri
bui la înfăptuirea sarcinilor ce revin 
consiliilor populare din planul de 
dezvoltare a economiei naţionale.

Fondurile ce stau la dispoziţia con
siliilor populare comunale din im
pozitul pe clădiri, contribuţia băneas
că a cetăţenilor şi din alte surse vor 
trebui folosite pentru executarea u- 
nor lucrări de mai mare importanţă 
în vederea ridicării gradului de ur
banizare a comunelor, cum ar fi: 
alimentarea cu apă, lucrări de cana
lizare şi îndiguiri, construcţii de 
şcoli, grădiniţe, dispensare, moderni
zări de străzi şi altele.

Comitetele executive ale Consiliului 
popular judeţean, municipale, orăşe
neşti şi comunale, comisiile perma
nente, toţi deputaţii judeţeni, muni
cipali, orăşeneşti şi comunali au da
toria să ia toate măsurile pentru gos
podărirea cu simţ de răspundere a 
valorilor materiale şi băneşti puse 
la dispoziţie, pentru înlăturarea lip
surilor ce mai influenţează negativ 
obţinerea unor rezultate şi mai bune 
în activitatea economică şi social- 
culturală a judeţului nostru.
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Aplicarea acordului global 
a dat roadele scontate

Corul de copii al Liceului de muzică şi arte plastice Sibiu, condus 
de prof. Jenő Ersze, în timpul unui program

Foto: HORST BUCHFELNER

Să com pletăm  rîndurile form aţii
lor artistice de amatori sib iene!

r Cooperatorii din Cir ţa au obţinut 
şi !n anul trecut rezultate valoroase 
în activitatea de producţie în toate 
sectoarele. Datorită aplicării măsuri
lor preconizate In privinţa îmbună
tăţirii organizării, planificării şi con
ducerii agriculturii, indicatorii planu
lui anual de producţie au fost sub
stanţial depăşiţi de realizări In toate 
sectoarele.

Avînd Im vedere necesitatea stimu
lării hărniciei şi priceperii oamenilor, 
pentru a spori responsabilitatea aces
tora faţă de producţie, adunarea ge
nerală a hotărit aplicarea acordului 
global ca formă nouă de retribuire 
a muncii cooperatorilor ce lucrează 
In sectorul creşterii vacilor pentru 
lapte.

Prin planul anual de producţie, s-au 
stabilit ca sarcini realizarea unei pro
ducţii totale de 1500 hi lapte — din 
care producţie marfă 850 hl — şi ob
ţinerea a 124 viţei de la efectivul 
matcă de 202 vaci şi juninci. Conform 
normativului aprobat de adunarea ge
nerală, realizarea acestor sarcini re
clamă un consum total de 9 198 norme 
convenţionale, cu o valoare planifi
cată de 20,70 lei pentru fiecare normă. 
Adunarea generală a hotărit ca re
tribuirea muncii să cuprindă, din va
loarea totală, 78 la sută pentru reali
zarea producţiei de lapte prevăzute 
şi 22 la sută pentru obţinerea viţeilor, 
considerlnd că Întreţinerea şeptelului 
are ca efect realizarea producţiei pla
nificate. De asemenea, acelaşi for a 
hotărit ca 50 la sută din realizările 
peste indicatorii planificaţi să consti
tuie retribuire suplimentară ce se va 
acorda in numerar îngrijitorilor mul
gători.

Pentru un hectolitru de lapte pro
dus, îngrijitorii-mulgători primesc 4,8 
noşme convenţionale, adică 11,52 kg 
grîu, 9,6 kg porumb, 29,76 kg .cartofi 
şi alte produse, precum şi 28,80 lei 
în numerar, ceea ce înseamnă o va
loare totală planificată de 100 lei. 
Acelaşi tarif a fost stabilit şi pentru 
obţinerea unui viţel.

Interesantă ni se pare concepţia 
care a guvernat organizarea muncii 
în sector în vederea creării celor mai 
bune condiţii aplicării corecte a a- 
cestei forme deosebit de stimulatoare 
de retribuire a cooperatorilor. Avîn- 
du-se în vedere că fiecare ingrijitor- 
mulgător ar fi dorit ca lotul său de 
vaci să fie cel mai bun, consiliul de 
conducere a repartizat în acelaşi lot, 
alături, de vacile în lactaţie, şi junin- 
cile gestante. Astfel, fiecare îngriji- 
tor-mulgător a fost direct interesat să 
acorde cea mai mare atenţie îngri
jirii, furajării, adăpării, atît a vacilor 
aflate în producţie cît şi a juniorilor 
gestante. Deci, îngrijitorii s-au stră
duit să asigure cele mai bune con
diţii pentru creşterea şi dezvoltarea ju- 
nincilor gestante, ştiind că ele vor 
rămîne mai departe în lotul lor, iar 
producţia acestora va fi determinată 
de îngrijirile acordate şi în această 
perioadă. De asemenea, această mă
sură a contribuit la obţinerea unor 
viţei viguroşi, sănătoşi. Astfel, pră- 
sila proprie a constituit — şi aşa tre
buie să fie în toate unităţile — prin-

Joi seara, la Mediaş, s-au desfă- 
Şuiat lucrările plenarei consiliului 
pentru munca în rîndul elevilor. 
„Educaţia pentru muncă şi prin 
muncă" a fost firul călăuzitor al 
plenarei, la care au participat peste 
250 elevi şi cadre didactice din şco
lile medieşene.

în şcolile din Mediaş s-au obţinut 
în această direcţie unele succese re
marcabile. Cele 129 de cercuri, din
tre care peste 50 tehnico-aplicative, 
desfăşoară o activitate susţinută, 
canalizînd impulsul creator al ele
vilor, dînd coordonate noi pasiuni
lor, cristalizînd draqostea pentru 
muncă. Pot fi enumerate cu activi
tate deosebită cercurile tehnico-apli
cative de la liceele „Axente Sever" 
şi „Stephan Ludwig Roth", cercul de 
radiotehnică de la Grupul şcolar 
petrol, cercurile de electrotehnică 
si sticlărie de la Şcoala profesională 
M.I.U. şi cercul de navomodele al 
Şcolii generale nr. 1. De asemenea, 
mai poate fi amintită şi societatea 
de chimie a elevilor — preşedinte

cipalul mijloc de reîmprospătare a şep
telului, bază a unei selecţii riguroase 
a efectivelor. A fost împlinit, în acest 
mod, celălalt deziderat major al efi
cienţei creşterii animalelor — egali
zarea dintre efectivul de vaci aflat 
în furajare şi cel aflat în producţie.

Conform organizării muncii, fiecare 
îngrijitor a avut în primire cite un 
lot format din 11 - vaci şi 3 juninci 
gestante. Astfel, efectivul matcă, de 
202 vaci şi juninci, din care 128 vaci, 
a beneficiat de o îngrijire bună. Toţi 
îngrijitorii-mulgători, cooperatori cu 
vechime în sector, cu dragoste pentru 
meseria de crescător de animale, s-au 
străduit să-şi îndeplinească în mod 
exemplar sarcinile de serviciu, res- 
pectînd cu stricteţe indicaţiile medi
cului veterinar Dieter Konnerth, ale 
inginerului şef Gheorghe Secreanu, 
ale consiliului de conducere.

Au fost asigurate nutreţuri de bună

I n  s e c t o r u l  

z o o te h n ic  a l  
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calitate, conform balanţei furajere În
tocmite, s-au luat toate măsurile sa- 
nitaro-veterinare pentru prevenirea 
apariţiei unor epizootii . in şeptel. 
Munca harnicilor cooperatori — bine 
organizată şi bine coordonată — s-a 
concretizat la sfirşitul anului, în re
zultate demne de laudă. Astfel, pro
ducţia medie realizată a fost de 1 567 
litri lapte de la fiecare din cele 128 
vaci furajate, faţă de indicatorul pla
nificat, de 1 250 litri. Producţia to
tală anuală planificată a fost depă
şită cu 537 hl lapte. Demnă de sub
liniat ni se pare depăşirea cu 661 hl 
a producţiei marfă planificate. Dacă 
în indicatorul ' planificat producţia 
marfă constituia doar 56.6 la sută. da
torită raţionalizărilor consumurilor 
interne, în realizările anuale produc
ţia marfă ocupă 74.1 la sută din cea 
totală. Considerăm acest salt calitativ 
ca fiind deosebit de relevant in ce 
priveşte strădania colectivului de co
operatori care lucrează în sectorul 
zootehnic la Cirţa în direcţia sporirii 
eficienţei activităţii desfăşurate.

Trebuie să menţionăm însă că uni
tatea nu a realizat indicatorul plani
ficat la viţei, unde s-a înregistrat un 
minus de 18. Fără îndoială, şi acest 
fenomen a contribuit la sporirea pon- 
derei producţiei marfă în cadrul pro
ducţiei totale amuale realizate.

Datorită asigurării unei uniformi
zări în organizarea loturilor date în 
primire celor 16 îngrijitori, fiecăruia 
dintre aceştia i s-au repartizat drept 
sarcini realizarea unei producţii to
tale de 120,7 hl lapte şi obţinerea a 
9 viţei.

Menţionăm că adunarea generală a 
hotărit ca retribuirea muncii îngriji- 
toriîor-mulgători să se facă după pro
ducţia realizată, în natură şi în bani, 
respcctindu-se întocmai prevederile 
planului anual privind repartizarea

deosebire conlraslantă. Nici materia
lul prezentat de Susanna EUscher — 
secretară a Comitetului municipal 
Mediaş al U.T.C. — şi nici discuţiile 
(au luat cuvîntul doar 5 partici
panţi ! ! ?), n-au reuşit să facă prea 
multă lumină în activitatea viitoare 
a cercurilor elevilor. Tratarea pro
blemelor la modul qen-eral nu va 
duce niciodată la înviorarea clima
tului educativ al acestor cercuri. 
Doar eleva Olivia Comşa a adus în 
cadrul discuţiilor probleme intere
sante ce frămîntă colectivul de e- 
levi din organizaţia a cărei secre
tară este. Ea a criticat felul cum 
elevii sínt primiţi la practică în în
treprinderi.

Dintr-o analiză temeinică a modu
lui cum întreprinderile din munici
piu ajută apropierea învăţămîntulul 
de producţie ne dăm seama că sínt 
încă serioase lipsuri ce se cer grab
nic înlăturate. Considerăm că şi co
mitetele U.T.C. de la „Tîrnava", 
„Automecanica", „Emailul roşu", „8 
Mai" au sprijinit în mică măsură

producţiei şi veniturilor realizate.
In urma înregistrării rezultatelor de 

producţie, îngrijitorii-mulgători au 
realizat venituri mult mai mari decit 
s-a planificat, fiindcă şi valoarea u- 
nei norme convenţionale a ajuns la 
22,05 lei. Astfel, Vasile Oniţiu, reali- 
ztnd 183 hl lapte, cu 62,4 hl mai mult 
decit s-a prevăzut, obţinînd, de la 
lotul îngrijit 10 viţei, faţă de 9 pla
nificaţi, a fost remunerat cu produse 
şi bani în valoare totală de 20 497 lei, 
faţă de 11 800 lei, cit a fost planificat. 
Ghidion Malanga a obţinut 169,6 hl 
lapte şi zece viţei, depăşindu-şi sar
cinile planificate. In aceeaşi propor
ţie au fost depăşite şi veniturile reali
zate: 19140 lei, faţă de 11 800 lei, cît 
s-a prevăzut. Maria Mihai a obţinut 
155,2 hl lapte şi 8 viţei de la lotul 
de vaci îngrijite. Pentru munca deşt 
faşurată, conform depăşirii indicatori
lor planificaţi, cooperatoarea a reali
zat 17 707 lei venituri anuale, cu a- 
proape 6 000 led mai mult decit s-a 
prevăzut. îngrijitorul Martin Guist a 
realizat un venit anual de 17 290 lei, 
cu 5 300 lei mai mult decit s-a pla
nificat. Venituri mai mari decit cele 
preconizate au obţinut şi Nicodim 
Isaicu, Lazăr Bordcan, Gheorghe 
Schuller, Lazăr Oană şi alţii, ale că
ror eforturi s-au concretizat în pro
ducţii bune.

Se cuvine a fi subliniat încă un 
aspect. In unele cooperative agricole 
şi-a făcut vad concepţia conform că
reia munca in zootehnie este degra
dantă. Ca atare, aici consiliile de 
conducere recurg la paleative în or
ganizarea muncii îngrijitorilor: aceş
tia sínt ori oameni străini de satul şi 
localitatea respectivă, ori nişte indis- 
ciplinaţi, nepricepuţi crescători de 
animale. In aceste condiţii, aplicarea 
acordului global, al cărui principiu 
fundamental este retribuirea muncii 
direct proporţional cu cantitatea de 
produs realizată, nu este îmbrăţişată 
de cei care n-au interes să obţină 
producţii cît mai ridicate. De aceea, 
considerăm că în toate cooperativele 
agricole este necesar să se întreprindă 
acţiuni de masă pentru atragerea ce
lor mai buni gospodari ai satelor în 
sectorul zootehnic, pentru ca munca 
in acest sector să devină o onoare şi 
o cinste. Realizarea acestui deziderat 
conduce la crearea celor mai bune 
condiţii aplicării acordului global ca 
formă de retribuire a muncii îngri
jitorilor, conform producţiei obţinute. 
Numai plata pentru efortul depus în 
directă proporţionalitate cu producţia 
realizată conduce la Întărirea spiri
tului de responsabilitate şi disciplină, 
la valorificarea superioară a Iniţiati
velor şi, în ultimă instanţă, la creşte
rea continuă a producţiei animaliere.

Considerăm că această formă de 
retribuire a muncii trebuie studiată 
cu atenţie in toate unităţile, să se ia 
măsuri concrete pentru extinderea a- 
plicării acordului global în sectoarele 
zootehnice, pentru ca efectul măsuri
lor preconizate în privinţa îmbunătă
ţirii organizării, planificării şi condu
cerii agriculturii să dea rezultate cît 
raai bune.

creţ ar ii comitetelor U.T.C. din în
treprinderi, pentru a se căuta în co
mun căile vitalizării aptitudinilor
tehnico-aplicative.

Activităţile propuse pentru etapa 
următoare sínt interesante, cu con
ţinut educativ bogat şi ele vor re
liefa capacitatea elevilor med ieşeni 
de a răspunde mai bine la sarcinile 
ce le stau în fată, vor prefigura şi 
mai pregnant prin muncă, marele 
eveniment — aniversarea semicen
tenarului Uniunii Tineretului Comu
nist.

Mişcarea artistică de amatori, a- 
ceastă inepuizabilă sursă de satis
facţii pe care ţi le dă frumosul, far
mecul scenei, îşi trage seva, işi are 
începutul şi cred că niciodată sfîrşi- 
tul în dorinţa firească de afirmare 
a nenumăratelor talente entuziaste, 
pe care meleagurile noastre le înfă
ţişează mereu lumii cu legitimă mîn- 
drie.

Că este aşa stau mărturie sutele 
de formaţii artistice de certă valoa
re, care ne cîntă bucuria, ne expri
mă pe noi şi preaplinul nostru su
fletesc şi care s-au impus în con
fruntările de calitate cu ele însele 
şi cu altele asemenea lor.

Dintre formaţiile artistice ale Ca
sei municipale de cultură, care aii 
făcut să se vorbească despre Sibiu, 
legat şi de numele si renumele lor, 
remarcăm în rîndurile de faţă co
rul „Gh. Dima" — formaţie aproa
pe centenară, corul de cameră 
„Caedonia" — laureată a mai multor 
confruntări artistice naţionale — şi 
formaţia de teatru, menţionată elo
gios la ultimul concurs naţional 8l 
artiştilor amatori.

Le-am amintit pe acestea tren, de
oarece meritoria lor confruntare cu

Ultima şedinţă a cenaclului lite
rar „Junimea sibiană", de pe lingă 
Facultatea de filologie şi Istorie din 
Sibiu, a fost şi cea mai reuşită din
tre toate şedinţele ţinute de Ia în
fiinţarea lui.

Reţinem din programul secii: reci
talul de arii din opere susţinut de 
studentul Răvan Stoica, comentariul 
prof. dr. Emilia St. Milicescu asu
pra Metodologiei stilului, versurile 
originale citite .de Doina Mutu, e- 
levă la Liceul „Octavian Goga" şi 
povestirea Poarta argentineană a 
studentului Sorin Theodoru.

Poeziile Doinei Mutu (Nedespărţi- 
re, Drum de seară, Cîntec, x x x, 
încercare de colind. Inscripţie, 
Destin) dovedesc sensibilitate si 
calităţi lirice evidente. Ea culti
vă o poezie de meditaţie meta
forică. nostalgică şi dramatică, in

Ansamblul de estradă al Casei de 
cultură a sindicatelor din Mediaş, 
prezintă duminică, 16 I 1972, orele

publicul sibian şi din alte localităţi 
ne face să ne gîndim că o eventua
lă pierdere ar fi greu recuperabilă, 
iar pentru a o evita există o sin
gură soluţie, soluţia găsirii de alţi 
şi alţi potenţiali artişti amatori că
rora deocamdată le lipseşte doar în
drăzneala.

Pe aceştia îi chemăm să comple
teze rîndurile rărite ale formaţiilor 
amintite — ne adresăm tinerilor din 
întreprinderi şi instituţii, studenţi
lor, elevilor, absolvenţilor Şcolii 
populare de artă ele., ecordîndu-le 
în schimb certitudinea neîntîrziate- 
lor satisfacţii pe care le vor primi 
din partea unor instructori compe
tenţi, în confruntarea cu un reper
toriu 'valoros şi cu publicul exigent, 
dar totdeauna pasionat pentru artă.

Siguranţei că acestei chemări i 
se va răspunde îi adăugăm preciza
rea că doritorii se pot adresa con
ducerii Casei de cultură, sau direct 
instructorilor formaţiilor respective, 
pentru a primi cuvenitele precizări 
şi pentru a putea intra în repetiţii.

Prof. NICOLAE GASTONE
directorul Casei de cultură 

a municipiului Sibiu

JEAN IONESCU
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Cronica cenaclului studen
ţesc „junimea sibiană“

Spectacol de estradă

care se întrezăresc modele bune de 
urmat (Blaga), dar şi note personale. 
Deşi luările de cuvînt au dovedit 
poziţii contradictorii (poeziile au 
fost discutate de W. Fromm, prof. 
dr. Emilia Milicescu, Ilié Guţan, Do
rin Schlau, Virgil Pană, Răvan Stoi
ca, G. Nistor), toţi comentatorii au 
recunoscut că, făcînd abstracţie de 
unele scăderi, ne aflăm în faţa u- 
nei promisiuni evidente, în faţa u- 
nei reale posibilităţi.

Povestirea Poarta argentineană a 
fost a doua surpriză plăcută a se
rii Sorin Theodoru a demonstrat că 
ştie închega o naraţiune plină de 
tensiune cresclndă, în jurul unui 
leit-motiv. Povestirea, făcînd parte 
dintr-un dclu, rămîne ca autorul să 
facă lectura întregului ciclu pentru 
o judecată completă.

G. N.

]7 si 20, pe scena clubului „Inde
pendenta" din Sibiu, spectacolul de 
estradă intitulat „Revelion la re
vistă".

GH. GRADINARU

In
dezbatere

6

Educaţia elevilor prin muncă şi pentru  muncă

elevul Radu Barna — coordonată de 
prof. Petre loja, care este frecven
tată de 30 elevi.

Dar între rezultatele bune obţinu
te în activitatea de legare a învă- 
tămîntului de cerinţele producţiei şi 
felul cum această problemă a fost 
analizată" în cadrul plenarei este o

organizarea corespunzătoare a prac
ticii în producţie a elevilor.

Plenara n-a reuşit să pătrundă in 
esenţa problemelor, să ancoreze si 
mai mult preocupările elevilor, ţi- 
nind cont de condiţiile optime ce le 
oferă municipiul. De asemenea, la 
plenară nu au fost invitaţi şi se*

Pe urmele unei 
in itia tive valoroase

(Urmare din pag. 1)

stalaţiilor, de ridicarea gradului de 
calitate a produselor uzinei noastre. 
Deocamdată toate temele propuse se 
află în stadiu de concepţie, urmînd 
ca apoi să fie finalizate. Aş mai a- 
dăuga faptul că, pe parcurs, au a- 
părut şi alte idei interesante şi, în 
acelaşi timp, de o eficientă sub
stanţială. La secţia email, de pildă, 
ing. Vicenţiu Olteanu are în studiu, 
cu finalizare destul de apropiată, re
cuperarea pierderilor de email. Prin 
r(--condiţionarea emailului ce se pier
de pe parcursul procesului tehnolo
gic s-ar putea lucra o zi pe lună, 
metodă oe ar aduce o economie a- 
nuală de circa 1 milion lei.

Tot la această secţie a pornit o 
acţiune de masă privind reducerea 
ponderii vaselor declasate rezultate 
la manipulare şi transport, ceea ce 
va permite îmbunătăţirea indicelui 
de calitate.

în acţiunea de rezolvare a proble
melor tehnice sínt angrenaţi şi spe
cialiştii laboratorului nostru uzinal.

Aici au si fost înregistrate unele 
succese. Este vorba dé obţinerea u- 
nui nou tip de email alb, cu cali
tăţi superioare şi cu un consum spe
cific cu circa 20 la sută mai mic 
faţă de celelalte tipuri. Utilizarea 
acestui email se va extinde, în a- 
cest an, iar economiile rezultate vor 
fi de circa 500 mii lei.

— Consideraţi că ceea ce aţi 
întreprins este de ajuns?

— Deocamdată începutul este bun. 
Specialiştii noştri sínt hotărîţi de a 
se achita de angajamentul luat. 
Cred totuşi că este necesar mai mult 
sprijin din partea conducerii uzinei 
şi în special din partea forului tu
telar, pentru rezolvarea unor pro
bleme ce depăşesc posibilităţile 
noastre de executare. Sintern con
vinşi că si din acest punct de ve
dere treburile se vor rezolva favo
rabil. Aş mai adăuga că, in curînd, 
vom organiza o asemenea acţiune si 
cu tehnicienii şi maiştrii uzinei, oa
meni care s-au dovedit capabili să 
rezolve multe probleme pe care ne
cesităţile oroducţiei Ie ridică.

15 IANUARIE
•  Se împlinesc 122 de ani de 

la naşterea poetului Mihail Emi- 
nescu (m. 1889).

•  1834 — A luat fiinţă la 
Bucureşti, Asociaţia culturală şi 
artistică „Filarmonica*.

•  35 de ani de la moartea lui 
Anton Hóiban, scriitor realist (n. 
1902).

•  50 de ani de la moartea Iui 
Nicolae Filip, medic veterinar, 
neobosit luptător pentru propa
garea cunoştinţelor ştiinţifice în 
rîndul ţărănimii (n. 1864).

•  Se Împlinesc 93 de ani de 
la naşterea lui Ştefan Gheorghiu, 
militant al mişcării muncitoreşti 
din ţara noastră (m. 1914).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea continuă să rămfnă 
friguroasă cu cerul mai mult senin. 
Vîntui va sufla in general slab, din 
sectorul sud-estic. Minimele vor fi 
cuprinse intre minus 14 şi minus 16 
grade, iar maximele vor oscila în
tre minus 4 şi minus 7 grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Marele premiu.

seriile I si II (orele 9,00: 12,30; 16,30; 
20,00); ARTA: Poveste sîngeroasă 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20.30) ; TINERETULUI: Balul de sîm-
bătă seara (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30); INDEPENDEN
ŢA: Trandafiri roşii pentru Angelica 
(orele 11,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20.30) .

Cadru din filmul Căpitanul Florian

MEDIAŞ: PROGRESUL: Ritmuri 
spaniole (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI: 
Haiducii lui Şaptecai (orele 10.00; 
16,30; 18,30; 20,30); UNIREA: în arşiţa 
nopţii (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Hello,
Dolly, seriile I şi II '(orele 11,00; 
17,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Tatăl meu, co
mandantul (orele 10,00; 16,00 şi
13.00) .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Căpitanul Florian (orele 18,00 şi
20.00) .

OCNA SIBIULUI: Facerea lumii 
(orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BÄI: Asediul (orele 17,00 
Si 19,00).

TELEVIZIUNE
(■E3Ma»MBB— M — B

16.30 Emisiune îd limba germană,
18.15 Ritm, tinereţe, dans.
19.00 Riul, ramul... emisiune de 

versuri.
19.15 Publicitate.
19.20 1 001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Săptămina internaţională.
20,10 Tele-enciclopedia.
20,50 Film serial: Invadatorii (IX). 
21,40 Medalion Mihaela Mihai.
22,05 Telejurnalul de noapte.
22.15 Campionatele europene de pa- 

cinaj artistic. Proba indivi
duală feminină. Transmisiune 
de la Göteborg.

23.20 Seară de romanţe cu Ioana 
Radu.

I.C.S. Metalo- 
chim ice Sibiu

cu sediul în Piaţa Unirii nr. 4 

angajează de urgenţă:
— 1 ŞEF SERVICIU REVIZOR DE GESTIUNI
— 2 GESTIONARI ŞEFI DE UNITĂŢI. 

Angajarea se face în baza H.C.M. 914/1968. 
Informaţii suplimentare se pot primi la biroul perso
nal al întreprinderii, camera 68, telefon 1 17 46.

Consiliul popular al 
municipiului Sibiu

ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS:
O STENODACTILOGRAFĂ.

Angajarea se face în condiţiile H.C.M. 914/1968. 
Informaţii suplimentare Ia biroul personal al Consiliu
lui popular municipal, telefon 2 22 90.

.'.V .V.V.’.'.W .V .S W .V A V .V .'.W .V

întreprinderea de indu* 
strializare a cărnii Sibiu

str. Fabricii nr. 4,
ANGAJEAZĂ:
— 2 CONTABILI PRINCIPALI, cu o  vechime de 

5 ani
I  — 1 CONTABIL ŞEF, la „Frigoriferul“ Sibiu — cu 
* studii superioare şi o vechime de 9 ani

— 1 ARHIVAR.
Salarizarea conform H.C.M. nr. 914/1968.
Informaţii la serviciul personal, telefon 2 16 64.

:"W 5 W M 'W W A S V .V W W ^ A V A V .'.W .V .V .'

i 2  1 6  6 4 . '<

W .W A V M W V ^ I

Regionala d e  căi 
ferate B raşov

A N U N Ţ Ă
ŢINEREA U N U I CONCURS DE ADMITERE 
LA ŞCOALA DE IMPIEGAŢI DE MIŞCARE 
în ziua de 18 ianuarie 1972,
LA GRUPUL ŞCOLAR DE CALIFICARE C.F.R. 
Braşov, str. Karl Marx nr. 32.

Se admit candidaţi absolvenţi de liceu sau 
şcoli echivalente, cu sau fără bacalaureat, 
vîrsta între 20— 43 ani, cu stagiul militar 
satisfăcut şi cu domiciliul în judeţele Braşov, 
Sibiu, Covasna, Harghita, Mureş.

Durata şcolii este de 12 luni.
Drepturile elevilor pe timpul şcolarizării sínt cele 
prevăzute în H.C.M. 2105/1969. 
înscrierile se fac la secretariatul Grupului şcolar C.F.R. 
pînă la data de 171 1972, pe baza următoarelor acte:

— cerere
— certificat de naştere — copie legalizată
— diploma de studii în original
— certificat medical eliberat de circumscripţia 

medicală, din care să rezulte că cel în cauză 
nu suferă de boli cronice.

Examenul de admitere constă din probe scrise şi orale, 
la limba română şi matematică, precum şi din o exa
minare medicală şi psihologică.
Informaţii suplimentare se primesc de la secretariatul 
Grupului şcolar, telefon 2 30 30, interior 5 60.

I. C. S. Textile — 
încălţăminte Sibiu

ANGAJEAZĂ:
— 3 şefi de secţie
— 3 şefi de magazin
— 5 remizieri stradali pe bază de procente.

Cei interesaţi pot fi pensionari, casnice şi 
chiar salariaţi în timpul liber.

Informaţii suplimentare se pot obţine zilnic la biroul 
personal, camera 63, telefon 1 18 31, din Piaţa Unirii 
nr. 4.

I
î
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Circumscripţia 
financiară Sibiu

VI NDE
PRIN LICITAŢIE PUBLICA,
ia data de 24 ianuarie 1972, ora 10, 
în Sibiu, B-dul Victoriei nr. 1,

UN AUTOTURISM 
MARCA PONTIAC.

Preţul de strigare este de 80 000 
lei, iar solicitanţii vor depune la 
C.E.C. 10 la sută din acesta.

Mica publicitate
DE VÎNZARE foarte avantaje* 

apartamente situate în Mediaş, 
Piaţa Republicii. Informaţii Bîrză 
Leni, Republicii 8.

VÎND convenabil sufragerie 
sculptată neagră, stejar. Odobescu 
6, apartament 1.

VÎND cărucior de curte. Telefon
7 23 55, între orele 17—21.

VIND discuri noi. Telefon 1 25 16.
VÎND cameră, bucătărie, pivni

ţă, str. Tribunei 30, telefon 114 79.
Soţia îndurerată anunţă decesul 

scumpului e> soţ, medicul dr, 
Stroescu Vasile, Inmormîntat Ia 
data de 11 ianuarie 1972,



BRUXELLES: D eclaraţia reuniunii 
rep rezen tan ţilo r opiniei publice 
consacra tă  secu rită ţii europene

Bruxelles 14 (Agerpxe^. -— Du.pi 
eunj s-a mai anunţai, in. capitala bel
giană s-a desfăşurat, timp de trei 
cile, o reuniune consultativă a repre
zentanţilor opiniei publice din 27 de 
% Sari europene, consacrată securităţii 
#1 cooperării pe continent. La sfîr- 
*ilui lucrărilor, o lost adoptată o 
declaraţie Sn care se arată că „re
prezentanţii unor curente sociale şi 
politice, ai unor organizaţii, ca şi 
divers« personalităţi de convingeri 
politice, ideologice şi religioase di
ferite din 27 de ţări ale Europei, au 
deois ţinerea la Bruxelles, între 2 
fi 5 iunie 1972, a linei adunări a 
reprezentanţilor opiniei publice pen
tru securitate şi cooperare euro
peană“.

Subliniind ca „începe să se reali
zeze speranţa Iratr-un proces de des
tindere reală pe continentul nostru, 
iar relaţiile de pace, bună vecină
tate şl coexistenţă paşnică între sta
te, fără deosebire de sistemele so- 
r.iale şî politice, pot fi stabilite de
finitiv în Europa“, declaraţia relevă: 
„Guverna şi oameni de stat din Eu
ropa caută soluţia acestor probleme 
pe calea pregătirii şi convocării unei 
■conferinţe a statelor asupra securi
tăţii şi cooperării europene. Salutăm 
»ceastă Iniţiativă importantă. Ne pro
nunţăm pentru ca această 'conferinţă 
*â albă Ioc cit mai cuxînd posibil, 
pe baza respectării, de către toate 
statele, ei Independenţei, suveranită
ţii, egalităţii tuturor ţărilor, a ne- 
Amesiecului în treburile interne, a 
.totegritSţiţ teritoriale şl a dreptului

popoarelor de a dispune de ele in
sele“.

Adunarea noastră — se arată mai 
departe în declaraţie, ax putea căuta 
mijloacele de realizare a securităţii 
şi păcii în Europa, studia modalita
tea. cooperării în toate domeniile — 
politic, economic, ştiinţific şi cultu
ral — bazîndu-se pe autoritatea mo
rală a opiniei publice. Adunarea 
noastră va permite, respectînd intru 
totul convingerile fiecăruia, confrun
tarea unor puncte de Vedere, căuta
rea soluţiilor practice, acceptabile 
pentru toţi, asupra problemelor in 
suspensie.

Garact&rul ou totul nou al adu
nării noastre din iunie trebuie să fie 
determinat de deschiderea ei, com
pletă şi permanentă, pe picior de 
egalitate, pentru toate forţele so
ciale şi politice care se pronunţă în 
favoarea destinderii şi cooperării în 
Europa. Ne adresăm tuturor acestor 
forţe, fie că sínt sau nu la putere, 
sa vină să lucreze împreună la de
finirea programului, la stabilirea pro
cedurii şi la desfăşurarea adunării 
din. iunie 1972“. Ne adresăm bărba
ţilor, femeilor, tinerilor, tuturor ce
lor care aparţin de partide politice, 
organizaţiilor sindicate şi sociale, 
bisericilor, membrilor parlamentelor, 
cercurilor economice, savanţilor, - ca 
şi reprezentanţilor lumii culturii, 
ziariştilor, în sfârşit tuturor celor ca
re vor să acţioneze pentru un viitor 
mai bun şi paşnic al Europei, pen
tru o Europă a păcii, în securitate 
şi cooperare“.

Incidente israe/tano-hbaneze
T Beirut "fi (Agerpres). ■— Un purtă
tor d® euvfnt militar de la Beirut a 
declarat că trupe Ssraelîene au pă
truns, în noaptea de joi spre vineri, 
In sătul libanez Kafra, situat la 9 
kilometri de frontieră relatează 
agenţia United Press international. El 
a menţionat că, înainte de retrage
rea lor, soldaţii israelieni au aruncat 
te aer trei clădiri.
. Acesta este cel de-al doilea atac 

lansat în această săptămînă de că

tre trupele israeliene împotriva unor 
localităţi din sudul Libanului.

•X-
Tel Aviv 14 (Agerpres). —■ Un 

purtător de cgvînt militar de la Tel 
Aviv a anunţat că o unitate a ar
matei israeliene a trecut, în noaptea 
de joi spre vineri, frontiera libaneză 
şi a efectuat un raid împotriva sa
tului Kafra, — relatează agenţiile 
Reuter şi France Presse. El a afir
mat că raidul a fost efectuat ca 
„răspuns la atacurile cu rachete lan
sate de fedamii staţionaţi de cea
laltă parte a  .frontierei“.

Ziarul „Izvestia“despre
evoluţia pozitivă 

a relaţiilor comerciale
-japoneze

Moscova 14 — Corespondentul A- 
gerpres, Laurenţiu Duţă, transmite: 
Intr-un amplu articol consacrat e- 
voluţiel relaţiilor sovieto-japoneze, 
ziarul „Izvestia“ subliniază că spori
rea cons ecventă a Circui tul ui comer
cial între cele două ţări a devenit 
de mult timp un fenomen tipic. Zia
rul aminteşte, în această ordine de 
idei, importantele acorduri interve
nite în ultimii ani între U.R.S.S. şi 
Japonia privind participarea japo
neză te dezvoltarea industriei fores
tiere din Extremul Orient sovţelic 
şi livrările de material lemnos din 
U.R.S.S. în Japonia, construirea por
tului din Golful Vranghel, livrarea 
de către Japonia în U.R.S.S. a unor 
utilaje pentru industria lemnului şi 
altele. Aceste obiective de coopera
re, calculate pe mai mulţi ani, a- 
firmă „Izvestia”, creează o bază fer
mă pentru relaţiile economice de 
viitor. In context, articolul relevă, 
în continuare, că „Uniunea Sovieti
că a creat şi continuă să creeze în 
Siberia şi Orientul îndepărtat mari 
centre industriale pe baza bogatelor 
resurse naţionale existente acolo — 
ţiţei, gaze, minereu de fier, huilă, 
cupru, material lemnos etc. Este de 
la sine înţeles că dezvoltarea aces
tei zone se înfăptuieşte pe măsura 
cerută de interesele economiei naţio
nale a U.R.S.S. Dar, in interesul po
liticii de bună vecinătate, Uniunea 
Sovietică este gata să ţină seama 
în planurile sale de dezvoltare a 
Siberiei şi Orientului îndepărtat şi 
de interesele economiei japoneze, 
bineînţeles pe bază de reciprocitate.

în prezent, la ordinea zilei sínt 
probleme legate de extinderea can

titativă şi calitativă a acestor relaţii 
de afaceri. Ziarul menţionează că în 
luna februarie a.c. se prevede orga
nizarea celei de-a cincea conferinţe 
economice sovieto-japoneze, la care 
vor începe discuţii pe marginea unor 
mari proiecte cum sínt livrarea de 
către Japonia, pe credit, de maşini, 
utilaje şi materiale pentru construc
ţia conductei de gaze Tiumen-Na- 
hodka şi pentru prospectarea zăcă- 
mintului de cărbune cocsificabil 
I'jjno-IakuLsk şi livrarea către Ja
ponia de ţiţei şi cărbune cocsifica
bil. Realizarea unor asemenea pro
iecte va necesita mult timp, mari 
eforturi şi mijloace. Proporţiile a- 
cestei operaţiuni se anunţă atît de 
vaste, incit numai acordul cercuri
lor de afaceri din Japonia nu va 

, ii suficient, iar rezultatul acestor 
tratative asupra proiectelor respecti
ve va depinde, în mare măsură, şi 
de participarea guvernului japonez.

i #**«8» »$>*»'
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U.R.S.S. Hidrocentrala de pe Angara. Capacitatea proiectată a hidrocentralei Ust-Ilim, care se construieşte pe 
riul siberian Angara, este de 4320 000 kW„ Aceasta este cea de-a treia hidrocentrală din cascada de pc Angara. 
In anal 1974 vor intra în funcţiune primele clin cele 18 agregate ale acestui obiectiv. In prezent lucrările de con
strucţie sint în toi. De remarcat că in timpul lucrărilor constructorii intervin cu corective In proiectul iniţial 
In vederea ridicării calităţii construcţiei, scăderii preţului de cost. In foto: Pe şantierul hidrocentralei

Şedinţa Direcţiunii P. C. i.
Roma 14. — Corespondentul Ager

pres, Nicolae Puicea, transmite: La 
Roma a avut loc o şedinţă a Direc
ţiunii Partidului Comunist Italian, sub 
preşedinţia lui Luigl Longo, secretar 
general al partidului, care a analizat 
actuala situaţie politică din ţară, La 
încheierea lucrărilor a .fost dat pu
blicităţii un comunicat în care ’ se 
spune că „Italia trebuie să iasă ra
pid şi în mod pozitiv din criza po
litică în care se află de mai multă 
vreme“ şi că aceasta se poate tace 
..numai primtr-o radicală reînnoire a 
orientărilor politice, economice şi so
ciale“. Documentul menţionează, in 
continuare, că este necesar să se 
adopte măsuri urgente şi severe îm
potriva reînvierii fascismului.

Referindu-se apoi la problemele de 
ordin economic, comunicatul Direc
ţiunii P.C.I, subliniază că „pot şî 
trebuie să fie adoptate, după cum 
cer organizaţiile sindicale, măsuri 
economice care să facă faţa situaţiei 
serioase în care se află Italia, ame
ninţării şomajului pentru muncitorii

italieni si îngrijorării ţăranilor“. In 
acest scop, este necesar să se pro
cedeze fa relansarea imediată a in
vestiţiilor productive publice, con
trolul preţurilor, aprobarea reformei 
sanitare şi a reformei învăţăminte - 
toi, revederea unor prevederi ale le
gilor Sn sensul apărării democraţiei 
şi al 'combaterii fascismului.

In ce priveşte politica externă, Di
recţiunea P.C.I. relevă că „Itália tre
buie să acţioneze pentru convoca
rea, în 1972, a conferinţei privind 
securitatea europeană, trebuie să re
acţioneze cu hotărîre la intensifica
rea acţiunilor agresive ale S.U.A. în 
Vietnam şi, totodată, sa recunoască 
oficial Republica Democrată Germa
nă şi Republica Democrată Viet
nam“.

„A eluda aceste exigenţe, se spune 
In comunicat, ar însemna să se iase 
să treacă timpul oare ne separă de 
alegerile politice din 1973 intr-o nouă 
stare de inactivitate şi să se favo
rizeze o ulterioară involuţie conser
vatoare“.

In nordul R.P. Ungare, se află în 
construcţie o nonă termocentrală, 
pentru construirea căreia se de
pun eforturi susţinute. In foto: 
Aspect de la mina deschisă de la 
Visonta, din nordul R.P. Ungare, 
care va aproviziona cu lignit noua 

termocentrală

Situaţia din 
Ghana după 

lovitura de s ta t
Accra 14 (Agerpres). —- Locote

nent ̂-coloméiul I. K. Achampong, car» 
a condus lovitura de stat din Ghana, 
a anunţat, Ia postul de radio Accra, 
formarea unui organism numit Comi
tetul Executiv al Consiliului Redeş
teptării Naţionale — organismul car« 
a preluat conducerea ţării. Din Co
mitetul Executiv fac parte şapte mem-' 
bri — şase militari, între care loco- 
tenemt-colonelul I. K. Achampong, şi 
un civil. I. K. Achampong a anun
ţat, de asemenea, că mai multi ofi
ţeri ai forţelor armate au fost nu
miţi în fruntea celor şapte regiuni 
ale ţării.

Pe de altă parte, agenţiile Reuter,' 
Associated Press şi France Presse 
informează că, în urma loviturii de 
stai, în Ghana a fost suspendată 
constituţia şi au fost interzise toate 
formaţiunile politice, între care Parti-; 
dul progresului al fostului premier*' 
Kofi Busia. Toţi miniştrii fostului caJ 
bluet au fost demişi din funcţii. Ar
mata a primit ordin să asigure pro
tejarea bunurilor publice. Totodată, 
s-a cerut serviciilor administrative, 
întreprinderilor industriale şi comar- 
ciate să-şi desfăşoare în mod normal 
activitatea.

Mujibur Rahman a for
mat noul guvern al 

Republicii Bangla Desh
Dacca 14 (Agerpres). — După în

toarcerea sa la Dacca, Mujibur Rah
man a format noul guvern al Repu
blicii Bangla Desh, asumîndu-şi func
ţia de prim-ministru. Preşedinte al 
Bangla Desh-ului a fost investit Abu 
Sayeed Ghoudhuiy.

Negocieri S.
Bruxelles 14 (Agerpres), — Repre

zentantul preşedintelui Nixon pentru 
negocieri comerciale, William Eberle, 
a sosit ia Bruxelles pentru o nouă 
rundă de tratative cu oficialităţile 
Pieţei comune, vizînd reducerea ba
rierelor comerciale din calea expor
turilor americane către ţările membre 
ate C.E.E. Potrivit unor surse oficiale 
de la sediul Comunităţii Economice 
Europene, citate de agenţia Associa
ted Press, în cadrul tratativelor pe 
care le va purta vineri cu Theo 
Hijzen, directorul C.E.E. pentru co
merţ exterior, Eberle va insista asu
pra „îngheţării“ preţurilor comunitare 
ale cerealelor, pe care S.U.A le con
sideră prea mari, chiar la nivelul 
actual.

In al doilea rind, Eberle va cere 
iniţierea unor consultări cu Statele 
Unite, înainte ca C.E.E. sa semneze 
acorduri penfru eliminarea unor ba
riere vamale in schimburile cu ţă
rile Europei occidentale, nec-andidate

Indecizii caliîorniene
Rezultatele convorbirilor de la 

Sari Clemente de săptămînă trecută 
dintre preşedintele S.U.A. Richard 
Nixon şi premierul japonez, Eisaku 
Salo, făcute cunoscute opiniei publice 
pe oal© oficială sau jurnalistică jus
tifică în mare măsură atitudinea re
zervată adoptată de cele două părţi 
înaintea în t finirii. Cu numai 48 ore 
înainte, purtătorul .de cuvînt ai Ca
sei Albe, Gerald Warren, releva că 
„intre cete două ţări există proble
me comerciale serioase care se cer 
reglementate“. Cutioscînd poate sen
sul acestei „reglementări“ în accep
ţia americană, ministrul japonez al 
comerţului exterior şi industriei, Ka- 
kuei Tanaka, declara în replică, la 
plecarea din Tokio, că „Japonia 
jvj-şî poate permite să facă noi con
cesii comerciale Statelor Unite".

Discuţiile între titularii departa
mentelor de finanţe şi comerţ ex
terior ai celor două ţări asupra ches
tiunilor economice bilaterale, consi
derate a ii fost purtate „într-un 
ritm şi ton forţat“ s-au conformat în
tru totul spiritului diferit de abor
dare, devoalat anticipat. După ce 
preşedintele Nixon a vorbit oaspe
ţilor niponi despre o anumită „inter- 
dşpendenţă economică", oficialităţile 
gazda au formulat mimeu&se phu- 
geri privind restricţiile rase para

jt ţjjveşf iţi ile ameßtean« dm 
priveşte plasarea, .de 
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pentru trei categorii de produse 
(cei trei „C* — cattle, citrus and 
computers), vite, citrice şi compu
tere. Existenţa la cíteva sute de me
tri de locui convorbirilor a unui ma
gazin de vînzare a motoarelor Hon
da, în timp ce automobilele, „Made 
in Detroit' trebuie să achite o taxă 
vamală de 50 la sută „ad valorem" 
pentru a pătrunde în Japonia, a pu
tut ii folosită drept argument de 
către ministrul de finanţe american,

niu s-a datorat si punctului de ve
dere american, precizat în cadrul u- 
neî conferinţe de presă, conform că
ruia Statele Unite, cu un deficit în 
comerţul bilateral de 3 miliarde do
lari, nu mai are nici o posibilitate 
do a acorda avantaje exportatori
lor japonezi, care în mod cert ar ii 
cerute şi de alţi parteneri comer- 
ciaii. Punînd în evidenţă menţinerea 
unui „stata quo ante" pe care, mai 
ales partea americană, dorea să-l

Comentariu
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John Connally, dar opinia omologu
lui său Mikio Mizuta, îndeosebi în 
ceea ce priveşte computerele, a fost 
mai mult decit reticentă. Partea ja
poneză a făcut cunoscut parteneru
lui său că recenta reevaluare a ye
nului cu 17 la sută şi acordurile de 
limitare a exporturilor proprii de 
textile —r  măsuri întreprinse penfru 
a ajuta la echilibrarea balanţei de 
plăţi a Statelor Unite — grevează 
îndeajuns de mare proporţie indus
tria niponă. Orice prevedere conce
sivă va trebui pe viitor să cores
pundă uneia adoptată de Adminis
traţie, inclusiv unei radicale revi
zui ţi a tegislşţjei anţf-dumpi»g- Lip
sa oricăgui progres în acest dpme-

depăşească în favoarea sa, declara
ţia comună remisă publicităţii la în
cheierea convorbirilor menţiona doar 
că preşedintele Nixon şi premierul 
Salo „şi-au exprimat satisfacţia" fa
ţă de progresele realizate in cadrul 
relaţiilor economice, convenindu-se 
programarea unei noi runde de' ne
gocieri pentru încheierea unor aran
jamente practice.

Cadrul de transmitere a insulei 
Okinawa către Japonia, aflată sub 
administraţia militară a S.U.A. de 
la sfîrşittil celui de-al doilea răz
boi mondial, a constituit *fc alt 

.punct important al ordioeíí'de-,>?i. 
După semnarea acordului de: Iteipq- 
cécáJA, A r i^ la u ie  l«7t, opinia pu-

blică insulară şi-a manifestat in re
petate rînduri nemulţumirea faţă de 
prevederile documentului ce conţinea 
posibilitatea folosirii în continuare 
în scopuri militare în regiunea Pa
cificului şi Asiei a bazelor şi ar
melor nucleare stocate aid. Luînd 
cunoştinţă de reculul electoral evi
dent înregistrat do partidul liber- 
democrat pe care îl prezidează, pre
mierul Eisaku Salo a cerut preşedin
telui american asigurări mai ferme 
privitor la retragerea rachetelor nu
cleare şi reducerea instalaţiilor şi 
terenurilor militare deţinute pînă a- 
cum de Statele Unite. Răspunsul, 
consemnat în comunicatul comun, 
nu are decît un caracter Intenţio
nal, de a analiza problema staţionă
rii şi folosirii armelor nucleare nu
mai după retrocedare, stabilită la 
data de 15 map în loc de 1 iulie cum 
se' prevăzuse anterior. Cit priveşte 
ajustarea perimetrului bazelor ame
ricane. întreprinderea unor acţiuni 
concrete de eliberare a unor tere
nuri agricole sau masiv populate a- 
cestea nu vor demara decît tot du
pă schimbarea statutului Okinawei.

In contextul discutării şi a altor 
probleme, cei doi interlocutori, pe 
lînqă decizia de stabilire a unui 
„telefon roşu" între, Washington şi 
Tokio, „spre o mai bună informare 
reciprocă", au căzut de acord să 
colaboreze în donsemuî prezervară 
mediuTfS .tiţcanjiir^or, al folosirii e- 
norgiei atomice în scopuri paşnice 
şi al explorării şi folosirii spaţiului 
Cgsmic, precum si a unui plan de 
^liim buit O# progr*#,'’ culturale in
tre Statei*. Unite ţ l  Japonia.
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la Piaţa comună. Aceste măsuri, Îm
preuna cu o eventuală mărire a 
stocurilor de cereale ale comunită
ţii — o promisiune mai veche făcută 
S.U.A., dar neonorată Încă — ar per
mite sporirea exporturilor americane 
către Europa occidentală şi ar con
stitui, în acelaşi timp, o soluţie par
ţială a crizei de supraproducţie, care 
strangulează economia S.U.A.

Preşedintele Comisiei Executive a 
C.E.E. pentru comerţul exterior, Ralf 
Dahrendorf, a declarat că „cei sase" 
nu au nici un motiv să-şi ia vreun 
angajament faţă de S.U.A. de natură 
să afecteze negativ negocierile cu 
ţările occidentale necandidate la 
C.E.E.

In legătură cu insistenţele guver
nului american privind contribuţia pd 
care ţările occidentale ar fi datoare 
să o aducă redresării economice a 
S.U.A., Dahrendorf a declarat că re- 
alinierea parităţii monedelor occi
dentale în raport cu dolarul sínt 
deja o dovadă suficientă a bună-, 
voinţei vest-europene.

Evenimentul pe scurt
9  GUVERNUL PANAMEZ SE VA ADRESA CONSILIULUI DE 

SECURITATE AL O.N.U. in apărarea drepturilor sale asupra Cana
lului Panama, în cazul în care negocierile de la Washington nu vor 
duce la încheierea unui nou tratat prin care să se recunoască su
veranitatea sa asupra acestuia — a declarat ministrul panamez de 
externe, Jüan Antonio Tack, într-un interviu acordat agenţiei Pren- 
sa Latina.

9  LA CIUDAD DE MEXICO a avut loc o plenară a Comitetului 
Central al Partidului Comunist Mexican consacrată examinării situa
ţiei politice interne din ţară. Plenara a chemat toate forţele democra
tice şi antiimperialiste din Mexic la unitate de acţiune în lupta pen
tru transformări social-economice radicale şi a elaborat programul 
de activitate a partidului pentru perioada următoare.

9  POLITIA GUVERNULUI RASIST DE LA SALISBURY a deschis 
tecul asupra minerilor africani care manifestau, in faţa minei de la 
Asbestos, pentru condiţii de muncă mai bune si pentru reprimirea 
celor 80 de tovarăşi de-ai lor concediaţi. In urma acestei acţiuni, o 
persoană a' fost omorîtă, iar alte nouă rănite. ■

9  In  u n iv er sită ţile  SPANIOLE S-A in t e n s if ic a t , in  ul
t im a  PERIOADA, mişcarea de protest faţă de refuzul autorităţilor 
de a da curs cererilor privind modernizarea sistemului de învăţămînt.
La Madrid a început greva studenţilor facultăţii de medicină, care 
a fost declanşată în pofida avertismentelor conducerii universităţii, 
care a făcut cunoscut că este gata să aplice sancţiuni colective.

•  PREŞEDINTELE REPUBLICII TOGO, ETIENNE EYADEMA, n
anunţat că a hotărit eliberarea tuturor persoanelor implicate in com
plotul de la 8 august 1970, îndreptat Împotriva actualului regim, 
transmite agenţia France Presse.

•  DIRECTORUL SERVICIULUI CHILIAN PENTRU IMPOZITE, 
JUAN VANDELL, a anunţat descoperirea celei mai mari evaziuni 
fiscale din istoria ţarii — In valoare de 146 400 000 escudo« — şl a 
acţionat in justiţie pe autorii fraudei, care au îndeplinit funcţii de 
conducere în sectorul industriei textile, informează agenţia Prensa 
Latina.

•  GUVERNUL ARGENTINIAN a hotărit începerea unor cercetări 
privind tratamentul la oare sínt supuşi deţinuţii în închisorile din 
ţară, transmite agenţia U.P.I. Această măsură a survenit după ce un 
ziar din capitală a descris cazul a 17 persoane arestate, care fuseseră 
supuse la torturi de către poliţie şi organele de urmărire penală.

9  OFICIUL CENTRAL DE STATISTICĂ DIN HAGA a anunţat că
în cursul anului 1971 preţurile au Înregistrat în Olanda o creştere de 
8,7 la sulă, ceea ce reprezintă cel mai ridicat indice de după război. Jj

C onferin ţa spa ţia lă  la
Houston 14 (Agerpres). — Pe mă

sură ce dezbaterile conferinţei spa
ţiale de la Houston, consacrate sin
tetizării rezultatelor cercetării asu
pra Lunii, înaintează, punctele de 
acord se dovedesc a fi puţine, in 
timp ce la principalele probleme, 
controversele continuă cu intensitate.

Probléma originii şi a vîrstei Lu
nii se pune aproape în aceiaşi ter
meni ca şi la începutul explorării 
directe a suprafeţei selenare. Nici 
una dintre teoriile anterioare nu a 
putut fi confirmată sau infirmată 
în întregime. Nici controversele pri
vind o posibilă activitate vulcanică 
şi starea termică a globului selenar 
nu şi-au redus intensitatea. Specia
liştii găsesc, in studierea mostrelor 
lunare aduse în cadrul misiunilor 
„Apollo“ şi de staţia sovietică „Luna- 
16“, argumente pentru susţinerea li
nóra sa« altora dintre ipoteze.

Cunoştinţele despre Lună sínt în
să mult mai bogate. Din datele pre
zentate la conferinţă rezultă că spe
cialiştii sínt de acord că scoarţa se
lenară este constituită din trei ti
puri de roci de bază: roci de tip 
basaltic, bogate în fier ■— recoltate 
in Oceanul Furtunilor —, dar cu o 
compoziţie chimică diferită de cea 
a rocilor similare terestre; roci bo

gate în potasiu, care conţin, totoda
tă, o marc cantitate de elemente 
radioactive: uraniu, thoriu şi alte 
metale rare; roci constituite din si- 
licaţi, cu un înalt conţinut în alu
miniu, calciu, sodiu, dar cu un grad 
redus de radioactivitate. Cercetările 
urmează să fie concentrate pentru 
a stabili data aproximativă a for
mării acestor tipuri de roci şi mo
dul de repartizare a . lor in  struc
tura scoarţei selenare.

Una dintre descoperiri, care a re
ţinut în mod deosebit atenţia, o con
stituie o particulă — observată la 
microscop în cursul examinării unei 
mostre selenare —, care apare ca o 
minusculă bucată de sticlă, verzuie, 
în formă de pară. Această particulă 
este identică, in ceea ce priveşte 
structura şi compoziţia sa chimică, 
cu materialele găsite in meteoriţii 
de lipul Howard. Este vorba de un 
tip rar de material cosmic, a cărui 
virstă este apreciată la 4,6 miliarde 
ani, adică aproximativ data formă
rii Pămintului şi a sistemului solar 
în general.

Cea mai vîrstnică rocă găsită pe 
Pămînt datează de aproximativ 4 
miliarde de ani — o piatră recol
tată recent 'în Munţii Barberton, din 
Africa de sud. Această descoperire

a fost anunţată în cursul lucrărilor 
conferinţei.

Date interesante au fost transmise 
şi de seismometrele plasate în 
cursul misiunilor „Apollo“. Din exa
minarea lor, rezultă că Luna nu  
este un corp ceresc inert. Seismo
metrele misiunii „Apollo-14“ au de
tectat 1 800 cutremure selenare pe 
an, iar cele ale misiunii „Apolin- 
12“ peste 600 cutremure pe an. Sur
sele de energie ale acestor seisme 
nu sínt cunoscute încă, dar feno
menul în sine poale să ofere, în  
perspectivă apropiată date noi cu 
privire la structura internă a glo
bului selenar.

Aparatura de la bordul navei spa
ţiale „Apollo-15“ a permis detecta
rea, în regiunea Oceanului Furtu
nilor şi a Mării Ploilor, a unei zone 
radioactive de raze Gamma.. Gradul 
de intensitate al acestor radigţii 
este mult superior celui al regiuni
lor învecinate şi se pare că nu ar 
exista o legătură directă între a- 
ceastă radiaţie şi rocile bogate in  
potasiu şi clemente radioactive, 
existente in zona menţionată.. La 
Houston s-a precizat că sínt în eurs 
de desfăşurare cercetări, intense 
pentru identificarea sursei acestor 
radiaţii.
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